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NYTT PÅ NYTT 2022–2023

Idretten er helt avhengig av ildsjeler for 
å makte å tilby økt aktivitet og mangfold. 
Fylkesvinnerne av Årets ildsjel Rogaland 

var Tor Gunnar Tollaksen (2022) og 
Johanna og Harry Breiland (2023).

Nestleder i RIK, Staale Grude Haaland, fikk 
æren av å dele ut innsatspokalen for 2022 

til Peder Kongshaug.

Saken om strømming av barn og unge 
fikk stor oppmerksomhet og skapte debatt. 

Senhøstes 2023 kom idrettsstyret med 
oppdaterte anbefalinger.

Et utvalg faksimiler med omtale av aktuelle idrettssaker 
i tingperioden (Stavanger Aftenblad og NRK). 

SIDE 1 
Kunstig intelligens kom for fullt i tingperioden. MACIVI DESIGN har 
på bestilling tryllet fram illustrasjonene til RIKsberetning.

REDAKSJON OG DESIGN
Rune Røksund, RIK 

PRINTVERSJON
Kort & Godt Fosshagen

Noen idretter trener gratis i kommunale 
idrettsanlegg. Strømkrisen tydeliggjorde 

hvor krevende det kan være ”å få endene til 
å møtes” for alle idrettslag som selv eier 

og drifter egne anlegg.

Noen idretter trener gratis i kommunale 
idrettsanlegg. Strømkrisen tydeliggjorde 

hvor krevende det kan være ”å få endene til 
å møtes” for idrettslag som eier og drifter 

egne anlegg.

Samarbeid på tvers. Idrettens ønske om 
videreutvikling av interkommunalt samar-
beid om idrettsanlegg fikk oppmerksomhet 

under kommune- og fylkestingsvalget. 



RIKsberetning 2022/233

Åpning

Hilsningstaler 

1.0  Konstituering
1.1  Godkjenne de fremmøtte representantene
1.2  Velge dirigent(er) 
1.3  Velge sekretær(er)
1.4  Velge to representanter til å underskrive protokollen
1.5  Godkjenne innkallingen
1.6  Godkjenne sakslisten
1.7   Godkjenne forretningsordenen

2.0  RIKsberetning, regnskap og revisjon 
2.1  Behandle årsberetninger
2.2  Behandle regnskaper 
2.3  Engasjere revisor
2.4  Fastsette revisors honorar

3.0 Saker
3.1  Strategisk viktige idrettsanlegg og idrettsarrangementer 
3.2  Lån til oppgradering av og investering i eget bygg  
3.3  Tilskuddsordningen (Ref. sak 5.0)
3.4		 Golfforbundet	–	retningslinjer	tilskudd

4.0  Langtidsplan og budsjett
4.1		 Langtidsplan	og	handlingsplan	2024–2028
4.2		 Budsjett	2024–2025

5.0  Retningslinjer for fordeling av midler som er til 
  disposisjon for kretsen

6.0 Valg
6.1  Styreleder og nestleder 
6.2  Fem styremedlemmer og to varamedlemmer
6.3  Kontrollutvalg med to medlemmer og to varamedlemmer
6.4  Representanter til Idrettstinget
6.5  Valgkomité med leder, og to medlemmer og ett varamedlem

  Avslutning

SAKSLISTEINNHOLD

4 Saksliste detaljert

7 RIKsberetning 
7
8

10
12
14
15
16
18
25
27
29
30
32
35

Styrets beretning
Innenriks
Utenriks
Rapport fagnettverk
Innsatspokalen 
Lederoversikt
Rapport daglig leder
Rapport organisasjon og kompetanse
Rapport kommunikasjon
Rapport idrettsanlegg
Rapport idrettsturisme
Rapport Folkepulsen
Rapport Olympiatoppen Sørvest
Rapport Talenter mot toppen

36 Regnskap 2022
48 Regnskap 2023  

61 3.0 Saker 
61 Sak 3.1 Strategisk viktige idrettsanlegg og 

idrettsarrangementer
66 Sak 3.2 Lån til oppgradering av og investering i eget 

bygg   (Idrettens hus Rogaland AS) 
66
68

Sak 3.3 Tilskuddsordningen (Ref. sak 5.0)
Sak 3.4 Innkomne saker: 
Golfforbundet	–	retningslinjer	tilskudd

70 4.0 Langtidsplan, handlingsplan 
og budsjett 

70 Sak	4.1	Langtidsplan	og	handlingsplan	2024-2028
81 Sak	4.2		Budsjett	2024–2025

5.0 Retningslinjer for fordeling av midler som 
er til disposisjon for kretsen 
Saken foreslås behandlet sammen med sak 3.3 og sak 
3.4	da	den	angår	budsjettet.	Se	side	66	og	68.

6.0 Valg 
Se sakslisten side 6. Valgkomiteen presenterer.



RIKsberetning 2022/234  

1.0  Konstituering

1.1  Godkjenne de fremmøtte representantene

Idrettskretsstyret har kontrollert listen over fullmakter.
Styret i Rogaland Idrettskrets innstiller på at representantene 
godkjennes.

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget godkjente de frammmøtte representantene.

1.2  Velge dirigent(er)

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget valgte Asle Torland som dirigent.

1.3  Velge sekretær(er)

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget valgte Merete Nesvik som sekretær.

1.4  Representanter til å underskrive protokollen

Idrettskretsstyrets innstilling:
Vedtak 19. april 2024

Idrettskretsstyrets forlag til vedtak:
Vedtas på styremøte 19. april 2024

1.5  Godkjenne innkallingen

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget godkjente innkallingen.

1.6 Godkjenne sakslisten

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget godkjente sakslisten.

1.7  Godkjenne forretningsorden

Idrettskretsstyrets forslag:

1. Tinget ledes av de valgte dirigenter. Disse ordner ledelsen av 
møtet seg imellom. Protokollen føres av de valgte sekretærer.

2. Ingen representant gis rett til ordet mer enn tre ganger i samme 
sak. Med unntak for innledningsforedraget, og for de represen- 
tanter hvis forslag står i sakslisten, settes taletiden til 5 minutter 
første gang og 3 minutter andre og tredje gang. Representanter 
som forlanger ordet til forretningsordenen, har ett minutts taletid. 
Dirigentene kan foreslå forkorting av taletiden og strek for de 
inntegnede talere.

3. Øvrige møtende uten stemmerett: Idrettskretstingets 
oppnevnte utvalg, ledere i samarbeidende organisasjoner, RIKs 
organisasjonssjef og RIKs revisor er underlagt de samme 
bestemmelser.

4. Alle forslag må leveres skriftlig til dirigenten og være 
undertegnet med organisasjonens og representantens navn. 
Tidligere	forslag	kan	ikke	trekkes	tilbake	–	og	nye	forslag	ikke	
settes	fram	–	etter	at	strek	er	satt,	eller	saken	er	tatt	opp	til	
votering. Forslag kan bare fremmes i saker som står på sakslisten.

5.	Alle	vedtak	og	valg	avgjøres	ved	flertall	av	de	avgitte	
stemmer, med de unntak RIKs eller NIFs lov fastsetter. Blanke 
stemmesedler teller ikke, og stemmene regnes som ikke avgitt.

6. Forslag og vedtak føres inn i protokollen, med antall avgitte 
stemmer for og mot.

7. Idrettskretstinget velger to representanter til å skrive under 
protokollen.

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget godkjente forretningsordenen.

2.0  RIKsberetning, regnskap og revisjon 

2.1  Behandle årsberetninger

Bakgrunn:
Idrettskretsstyret legger fram årsberetning for perioden 
2022–2023	til	godkjenning	hos	tinget.
Se		side	7–35.	

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak
Idrettskretstinget godkjente årsberetningen for perioden.

2.2  Behandle regnskaper

Bakgrunn
Idrettskretsstyret	legger	fram	årsregnskapene	for	2022–2023,	
inkludert rapportene fra engasjert revisor og kontrollutvalget.
Se	RIK	regnskap	2022	side	36	og	RIK	regnskap	2023	side	48.

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak
Idrettskretstinget godkjente framlagt regnskap for 2022 og 2023.
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2.3  Engasjere revisor

Bakgrunn
Ifølge NIF-lov § 5-9 (g) skal idrettskretstinget engasjere stats-
autorisert/registrert revisor til å revidere kretsens regnskap.

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak
Idrettskretstinget gir idrettskretsstyret fullmakt til å engasjere 
statsautorisert/registrert revisor til å revidere idrettskretsens 
regnskap.

2.4  Fastsette revisors honorar

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak
Idrettskretstinget gir idrettskretsstyret fullmakt til å fastsette 
revisors honorar.

3.0 Forslag og saker

3.1  Strategisk viktige idrettsanlegg 

Idrettskretsstyrets innstilling
Idrettskretsstyret har i perioden med bistand fra fagnettverk
anlegg revidert strategien som omhandler strategisk viktige 
idrettsanlegg og idrettsarrangementer. Idrettskretsstyret stiller 
seg bak rapporten og de anbefalte prioriteringene. Se side 61. 

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget godkjente strategi “Strategisk viktige 
idrettsanlegg”.

3.2 Lån til oppgradering av og investering i eget bygg  

Bakgrunn:
Idrettskretsstyret legger fram forslag om å yte lån til nødvendig 
oppdatering av egne lokaler via vårt eget selskap, Idrettens hus 
Rogaland AS. Se saksframstilling på side 66.

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget vedtok å stille seg positiv til å låne ut inntil 
1 400 000 kroner til eget selskap i tråd med forslaget til styret 
i IH, sak 1/2024.

Idrettskretstinget vedtok videre at forutsetningen er at NFF 
Rogaland og NHF Region SørVest gjør likelydende styrevedtak.

3.3 Tilskuddsordningen (Ref. sak 5.0)

Bakgrunn:
Idrettskretsstyret skal behandle sak om retningslinjer for midler 
til disposisjon for idrettskretsen som sak 5.0. iht lov for 
idrettskretser. 

Da saken har betydning for budsjettet fremmer idrettskretsstyret 
forslag om å behandle saken før budsjettet.

Norges	Golfforbund	har	fremmet	et	forslag	om	retningslinjene	for	
tilskuddsordningen innen fristen. Saken må ses i sammenheng 
med sak om tilskuddsordningen. Idrettskretsstyret foreslår at den 
innmeldte saken behandles koordinert med styrets forslag til 
revisjon	av	tilskuddsordningen.	Se	side	68.

Forslag til vedtak:
Idrettskretstinget vedtok idrettskretsstyrets forslag til revidert 
tilskuddsordning.

3.4 Innkomne saker: 

Bakgrunn:
Norges	Golfforbund	har	innen	fristen	fremmet	forslag	om	endring	
av retningslinjer for RIKs tilskuddsordning (Sak 5,0). 

Idrettskretsstyret har i sak 3.3 fremmet forslag om at sak 5.0 tas 
til behandling i styrets forslag i sak 3.3. Saken anbefales behandlet 
i	en	sammeheng.	Se	sidene	66–69.

Idrettskretsstyret	har	behandlet	saken	fra	Golfforbundet	i	sak	
12/2024 den 22. februar 2022.

Idrettskretsstyrets vedtak:
Idrettskretsstyret støtter ikke forslaget til Norges Golfforbund. 
Saken oversendes til idrettskretstinget for videre behandling.

Golfforbundets	forslag	til	vedtak:
Kriteriene for «Tilskuddsordning fra RIK til underliggende 
organisasjonsledd» må inkludere idretter uten krets/regionalt 
ledd.

4.0  Langtidsplan og -budsjett

4.1 Langtidsplan og handlingsplan 2024–2028

Bakgrunn 
Planen Rogalandsidretten vil og skal!  er en langtidsplan for 2024 
-	2028.	“Skal-delen”	med	forslag	til	tiltak	er	forslag	til	toårig	
handlingsplan	for	perioden	2024–2026.	

Langtidsplanen	bygger	Idretten	vil!	2023–2027,	RIKs	tidligere	
planer og gjeldende avtaler om samarbeid med Rogaland 
fylkeskommune. 

Både Idretten vil!, og Rogalandsidretten vil og skal! er rettesnorer 
for arbeidet i de andre organisasjonsleddene i Rogaland.

RIK har som en del av forarbeidet laget og distribuert et forslag til 
mal for idrettsrådene, Idrettsrådene vil og skal!, for å bidra til å 
bedre samhandlingen i fylket. Se	side	70–80.

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget vedtok langtisplanen Rogalandidretten vil og 
skal! 2024–2028.
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4.2 Budsjett 2024–2025

Budsjettformat
RIK	budsjett	2024–2025	settes	opp	i	tråd	med	regnskapsbestem-
melsene. Nærmere redegjørelse gis for idrettskretstinget under 
forhandlingene. Avdelingene Folkepulsen, Idrett for mennesker 
med funksjonsnedsettelse, Supersatsing, Talenter mot toppen og 
OLT Sørvest driftes hele tiden mot et nullresultat gjennom å 
balansere over- eller underskudd mot gjeldende disposisjoner. 

Et	offensivt	budsjett
Med henvisning til tidligere idrettskretsting og styrets tidligere 
drøftinger	om	egenkapitalen	legges	det	fram	et	offensivt	budsjett.	
Budsjettet vil etter planen øke, blant annet fordi styret har valgt å 
styrke budsjettet med 1,5 millioner kroner av egne midler, grunnet 
tilfredsstillende likviditet og egenkapital. Styrkingen vurderes som 
nødvendig for å kunne levere på planen Rogalandsidretten vil og 
skal!. 

Av samme årsak som nevnt ovenfor legges det også opp til å 
budsjettere	med	et	samlet	underskudd	på	382	200.	Dette	utgjør	et	
avvik på rundt 0,7 prosent av forventet omsetning.

I tillegg vil fylkeskommunens vedtatte økte satsing på toppidrett 
ved fylkets øvrige idrettslinjer enn Talenter mot Toppen og 
Toppvolley Norge innfases i fra skolestart 2024, og for fullt, i 
2025. Dette vil blant annet gi toppidrettsutøvere på andre 
videregående skoler i fylket økt tilgang til OLT Sørvest sine 
tjenester.

Videre anslås NM-veka 2025 å potensielt å utgjøre en omsetning i 
størrelsesorden 5 millioner kroner i 2025. 

Se	RIKs	budsjett	for	2024–2025	på	side	81.

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak
Idrettskretstinget vedtok det framlagte budsjettet. 

5.0  Retningslinjer for fordeling av midler som er til 
  disposisjon for kretsen

Bakgrunn
Dette punktet i lovnormen kom inn etter idrettstinget i 2015. 
Tilskuddsordningen har like fullt alltid vært behandlet på 
idrettskretstinget. 

Idrettskretsstyret foreslår at sak 5.0 behandles som sak 3.3., da 
saken har betydning for budsjettet.

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak
Idrettskretstinget vedtok retningslinjer, forutsetninger og 
økonomisk ramme for tilskuddsordningen i sak 3.3 og 3.4.

6.0 Valg

Valgkomiteens innstilling: 
Valgkomiteen har bestått av leder John Arve Hveding og 
medlemmene Janne Stangeland Rege og Torborg Kleppa. 
Varamedlem har vært Daniel Helleren.

Valgkomiteens innstilling:
Valgkomiteeen  presenterer sine forslag:

6.1 Idrettskretsstyret 
Leder:  Siri Ommedal (53), Sandnes
Nestleder:  Staale Grude Haaland (60), Time
Styremedlemmer:  Sandra Serine S. Pettersen (22), Haugesund
  Trond Nerdal (69), Stavanger
  An-Magritt Stendahl (62), Stavanger 
  Neri	Fisketjøn	(58),	Suldal
  Marit Fjellanger Bøhm (35), Stavanger
Varamedlemmer: Ida Efteland (29), Stavanger
	 	 Oddvar	Støle	(58),	Sokndal

Idrettskretstingets vedtak:
Sett inn vedtak

6.2 Kontrollutvalg
Kontrollutvalg med to medlemmer og to varamedlemmer
Leder:		 Lars	Enevoldsen	(68),	Bryne
Medlemmer: Mette Høgsand (63), Stavanger
  Magne Bartlett (34), Stavanger 
Varamedlemmer: Bjarte Helgeland (57), Karmøy
  Bente Dahle Bjerkreim (60), Gjesdal

Idrettskretstingets vedtak:
Sett inn vedtak

6.3 Representanter til Idrettstinget

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:  
Idrettskretstinget gir idrettskretsstyret fullmakt til å oppnevne 
representanter til idrettstinget og eventuelt ekstraordinært 
idrettsting.

6.5 Valgkomité med leder, to medlemmer 
  og ett varamedlem

Idrettskretsstyret innstilling:
Leder:  John Arve Hveding (54), Karmøy
Medlemmer: Janne Stangeland Rege (45), Tjelta
  Torborg Kleppa (52), Fister
Varamedlem: Daniel Helleren  (30), Egersund

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak: 
Sett inn vedtak

Avslutning
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Funksjon Navn
Leder: Siri Ommedal Sandnes Ulf  

Toppfotball
Nestleder: Staale Grude Haaland Frøyland IL Fotball
Medlemmer: Toril Lende Fjermestad  Bryne cykleklubb 

Laila Nemeth Indre Haugaland 
ryttersportklubb

Anders Myhra Nordin SVG Hockey/krets
Trond Nerdal Fotballklubben Vidar  
Sandra Serine S. 
Pettersen

Nord-Karmøy 
rideklubb

Vara: Øyvind R. Lundbakk Midtbygdens 
idrettsforening

An-Magritt Stendahl Stavanger turnforening

Arbeidsutvalget

Styreleder Siri Ommedal og nestleder Staale Grude Haaland har 
utgjort styrets arbeidsutvalg, med daglig leder som sekretær. 
Arbeidsutvalgets rolle er ikke å ta beslutninger på vegne av styret. 
Utvalget forbereder og følger opp styresaker, og kan i tillegg rådslå 
og/eller sparre med administrasjonen, på ikke-politiske saker som 
måtte oppstå mellom styremøtene.

Styreseminarene

I tillegg til de ordinære styremøtene har RIK tradisjon for å 
gjennomføre et årlig styreseminar tidlig på høsten. Samlingen 
gjennomføres fra fredag til lørdag, og administrasjonen deltar 
normalt også på seminarene. Høsten etter idrettskretstinget 
benyttes seminaret til å koordinere styret og administrasjon rundt 
vedtatt handlingsplan. Høsten før idrettskretstinget starter, gjør 
man opp status i forhold til tingvedtatt plan og starter revisjon av 
planen som skal legges fram til neste idrettskretsting. 

Høsten 2022 ble styreseminaret gjennomført i Sandnes. Høsten 
2023 ble styreseminaret lagt til Sand i Ryfylke, hvor idretts-
rådskonferansen i Rogaland fortsatte fra lørdag til søndag. 

Fagnettverk areal og anlegg

Styret vedtok like etter idrettskretstinget å videreføre fagnettverk 
areal og anlegg. Nettverkets oppgave var å rullere liste over 
strategisk viktige idrettsanlegg i Rogaland, og legge grunnlaget for 
versjon 1 av oversikt over strategisk viktige idrettsarrangement og 
konferanser. 

Nettverket	har	vært	åpent	og	fleksibelt	med	mulighet	for	å	ta	inn	
ressurser med spisskompetanse på området. Det ble i denne 
perioden klart at vi også burde ta inn idrettsrådene tettere også i 

STYRETS BERETNING
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INNENRIKS

dette nettverket. Dette ble gjort fordi strategiske viktige idretts-
anlegg uansett vil bli en prioriteringssak i samhandlingen mellom 
idrettsråd og kommune når man kommer til realitetsbehandling. 

En representant fra hver sone i fylket er invitert inn for å bygge en 
bro til nettverket. Foreløpig er ikke alle sonene kommet ombord.

Se innholdsfortegnelsen for å finne nettverkets egen rapport.

Økonomi

Vår økonomi består stort sett av inntekter fra Rogaland fylkes-
kommune, idrettsforbundet og stiftelser. 

Både inntekter og kostnader til avdelingene Folkepulsen, 
paraidrett, Supersatsing, Talenter mot toppen, Olympiatoppen 
Sørvest balanseres gjennom bruk av/tilførsel til avsetninger i 
selvpålagte restriksjoner. Se note 12 i årsregnskapene fra 2022 og 
2023. 

For øvrig handler det om å få regnskapsavdelingene administra-
sjonen (inkl. styret), aktivitet og tilskudd til å balansere. Med 
idrettskretstingets vedtak i ryggen har det i de senere år vært 
normalt å budsjettere med et mindre underskudd, selv etter 
finansinntekter.	

Dette har vært en ønsket utvikling fordi egenkapitalen og 
likviditeten tillater oss å gjøre det. Hensikten er at vi skal tilføre 
budsjettet tilstrekkelig kapasitet til at vi kan lykkes med de 
ambisjoner som ligger i langtids- og handlingsplanen 
(Nå: Rogalandsidretten vil og skal!), og kunne bidra til å bedre 
rammevilkårene for organisasjonsleddene i fylket, noe som igjen 
bidrar til økt aktivitet og mangfold.

Farvel til “Velkommen tilbake til idretten” i Rogaland

Sensommeren 2023 kunne vi endelig gjøre opp status på medlems-
utviklingen etter koronapandemien.  Etter å ha holdt budskapet 
“Velkommen	tilbake	til	idretten”	høyt	oppe	over	lang	tid,	men	
først og fremst grunnet fantastiske ildsjeler rundt om i idretts-
lagene i Rogaland, var det gledelig å se at dette hadde gitt 
resultater. 

Bort med kampanjen “Velkommen tilbake til idretten” på Idrettens 
hus sensommeren 2023. Nå trenger idretten flere frivillige ...

Samordnet rapportering viste at vi hadde tatt tilbake 10 142 av de 
11	489	tapte	medlemskapene,	noe	som	gir	Rogaland	en	soleklar	
førsteplass,	sett	i	landsmålestokk.	Per	2023	har	vi	149	819	
medlemskap (eks. Bedriftsidretten)

Kommune og fylkestingsvalget 2023

Å jobbe med idrettspolitikk handler om langsiktig arbeid, over tid. 
Vi må gjennom god dialog med partier både i posisjon og 
opposisjon fortjene vår plass i samhandlingen med fylkes-
kommunen. Det handler også om å samarbeide godt med 
administrasjon, og oppsøke utvalg og ledelse for å gi ærlige 
og gode orienteringer om status på de samarbeidsområder man 
har felles.  

Like fullt er tiden før valgene en god anledning til å be de som 
kjemper om å bli valgt om å låne bort et øre til de saker vi er 
opptatt av. 

Styret i RIK vedtok i januar 2023 vårt idrettspolitiske notat. Dette 
er senere blitt distribuert og kommunisert til relevante kontakter i 
Rogaland fylkeskommune, og vil sammen med Rogalandsidretten 
vil og skal! danne grunnlag for handlingsplanene som kommer
 i den nye Regionalplan for kultur og idrett som gjelder fra 
2024–2036.

RIK tilbyr i tillegg idrettsrådene i fylket å bistå med å skape de 
arrangementer og/eller møteplasser som idrettsrådene ønsker å 
skape i sine kommuner, eller på tvers av sonene i fylket. 

I august 2023 arrangerte derfor idrettsrådene i sone Nord-Jæren, 
sammen med RIK et dialogmøte med politikerne i regionen på 
Ølberg havn. Dette ble et godt og konstruktivt møte med godt 
oppmøte. Hovedtemaene var å samarbeide enda mer om både
idrettsanlegg og økonomi på tvers av kommunegrensene.

Flere konferanser og større møter 

I tingperioden har vi gjennomført en rekke fysiske og digitale 
konferanser rundt aktuelle temaer som har fulgt oss gjennom 
2022 og 2023. 

RIKskonferansen i Haugesund  
Fredag før idrettskretstinget i Haugesund stilte daværende 
ordfører i Haugesund, Arne Christian Mohn, opp for å drøfte 
strømsjokket	som	traff	oss	alle.	Videre	var	strategisk	viktige	
arrangementer et naturlig tema. Idrettsforbundets nye para-
strategi var høyaktuell, etterfulgt av gode innlegg fra dagliglivet og 
praksis i Urbuhedleren fjellsportlag og Solstein/Karmøy inne-
bandyklubb, som igjen vil til Special Olympics. Tidligere medlem i 
styringsgruppen til Folkepulsen, nåværende IOC-medlem fra 
Norge, Kristin Kloster Aasen, deltok og redegjorde grundig og 
godt om reformene som gjelder søkerprosedyrene for framtidige 
OL/PL.
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Superglede 

Den	store	finalen	kom	fra	Ellen	Berg	Instefjord	fra	Sparebank-
stiftelsen SR-Bank, som kunne avsløre at vår innsats med 
inkludering og integrering gjennom årenes løp ble tildelt 
10 millioner kroner til den nye Supersatsingen. En satsing som 
også styrker samhandling og koordinering på tvers av 
idrettskretsene på vestlandet og sørlandet.

Superglede på kaien i Smeasundet. F.v. Inghild Vanglo, Siri 
Ommedal, John-Arve Hveding, Kristin Kloster Aasen, Rune Røksund, 
Ellen Berg Instefjord, Ståle Grude Haaland, Jan Olav Sørlie, Lene 
Byberg, Ole Norland, Daniane Dale. Foran; Sigbjørn Sandhåland 
Østevik

Samling for daglige ledere
Samlingene for daglige ledere i idrettslag er blitt større og mer 
omfattende, og en viktig arena for å nå fram til idrettslagene. Det 
samme kan sies om konferanser om økonomi som barriere, 
dyrtiden,	strømsjokket	som	traff	over	130	idrettslagseide	anlegg	
og	flyktningstrømmen	fra	Ukraina.

Det har vært gledelig å registrere at alt i fra politikere, nasjonale 
ressurser og idrettslag som blir invitert i stor grad stiller opp for å 
belyse felles problemstillinger på våre samlinger. Dette er en trend 
vi ønsker skal fortsette i neste tingperiode.

Ledersamling for ansatte og tillitsvalgte på Tjensvoll 2023. Det er 
viktig å skape møteplasser for de mange daglige lederne rundt om 
i idrettslaget. Samlingene tilbyr faglig kompetanse basert på 
behovsavdekning i forkant. Til venstre i bildet følger NIFs nestor, og 
inspirator gjennom en årrekke, Per Tøien, konstrert med, før han 
selv skal på scenen. Fun fact?!! Per er pappaen til OnklP...

INNENRIKS

Øyvind R. 
Lundbakk

Varamedlem

Rune Røksund
Daglig leder/

org.sjef

Sandra Serine 
S. Pettersen

Styremedlem

An-Magritt 
Stendahl

Varamedlem

Laila Nemeth
Styremedlem

Anders Myhra 
Nordin

Styremedlem

Trond Nerdal
Styremedlem

Torild Lende 
Fjermestad

Styremedlem

Siri Ommedal
Styreleder

Staale Grude 
Haaland
Nestleder
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UTENRIKS

Organisering og samhandling

Styreleder og/eller nestleder deltar på NIFs ledermøter med 
særforbundene, normalt to ganger i året. 

I tillegg møtes idrettskretslederne to ganger i året. Ett av disse 
møtene er i regi av IdrettsKretsledernes SamarbeidsUtvalg 
(IKSU). 

IKSU er et uformelt organ som ledes av tre valgte idrettskrets-
ledere.	Disse	avholder	8–10	Teamsmøter	på	kveldstid	gjennom	
året. Møtene benyttes til å gjensidig øke deltakernes innsikt og 
kompetanse, samt til å drøfte aktuelle idrettspolitiske saker, både 
nasjonalt, regionalt og lokalt.

Idrettstinget i Bergen 

Idrettstinget avholdes annen hvert år i oddetallsår. Tinget ble 
denne gang avholdt på 
Flesland utenfor Bergen. 

De mange lovsakene fra 
idrettsforbundet, 
idrettskretsene og til dels fra 
særforbundene var også 
denne gang forklaringen på at 
det ikke ble mulig å fullføre 
innenfor tingets ordinære 
tidsplan. På tross av dyktige 
dirigenter ble det ved tingets 
slutt vedtatt å kalle inn til fort-
settende ting via Teams i 
oktober. 

De idrettspolitiske hovedsakene på tinget var norsk deltakelse i 
de olympiske og paralympiske leker (OL/PL), norsk søknad om 
arrangement av OL/PL, særidrettens organisasjonsmessige 
tilknytning til NIF, herunder status som særforbund. Sistnevnte 
sak ble utsatt til det fortsettende idrettstinget i oktober.

Avslutningsvis takket idrettstinget av Berit Kjøll som idretts-
president og tok varmt i mot Zaineb Al-Samarai som vår nye 
president i perioden fram til 2027.

Idrettsrådene nådde omsider fram til Kultur- og 
likestillingsdepartementet 

Idrettsrådene har i en årrekke forsøkt å få aksept for at de, 
gjennom vedtak på sine egne årsmøter skal kunne hente ut inntil 
fem prosent av de lokale aktivitetsmidlene (LAM) i sin kommune, 
til å styrke budsjett og handlingsplanene sine. 
Det var Viken idrettskrets som formelt fremmet forslaget som 
fikk	tilslutning	fra	idrettskretsene	og	heldigvis	tilstrekkelig	antall	
andre fra idrettsstyret/særforbundene til at saken ble vedtatt 
tilbake i 2021. Siden den gang er det mange som skal takkes for 
å	ha	fulgt	opp	idrettsstyret,	som	til	slutt	fikk	gjennomslag	for	
forslaget hos Kultur- og likestillingsdepartementet (KUD).

I 2023 fulgte KUD opp med å innføre en toårig prøveordning. 
Det stilles som forutsetning at den enkelte kommune stiller med 
samme beløp i støtte til idrettsrådet som det et uttak på inntil fem 
prosent vil utgjøre. 

RIK har fulgt opp saken mot idrettsrådene i Rogaland jevnt og 
trutt. Et slikt uttak kan medføre at idrettsrådene kan styrke sin 
rolle,	f.eks.	gjennom	å	finne	rom	for	en	ansattressurs	i	en	prosent-
vis stilling, noe som øker kapasitetene til de tillitsvalgte som 
velges inn i idrettsrådene.

Vi håper idrettsrådene i Rogaland følger opp muligheten lokalt. 

Digitaliseringen fortsetter

Kunnskap er bedre enn synsing. I skrivende stund er det 10 år 
siden norsk idrett vedtok å innføre krav om godkjent medlems-

system for idrettslag tilsluttet 
NIF. RIK har fulgt saken opp 
idrettslagene tett med 
veiledning og kurstilbud i en 
årrekke. Det er gledelig at 
Rogaland nå har svært få 
idrettslag som ikke er 
tilknyttet et godkjent system.

Siste del av overgangen 
handler om å at alle idrettslag 
også må fakturere 
medlemskontingent gjennom 
et godkjent medlems-
system. Rogaland ligger også 
godt an på dette området. 

Bakgrunnen for det gamle vedtaket var påtrykk fra KUD. 
Hensikten er logisk. Det er viktig at medlemskapstallene skal 
være presise når betydelige midler skal fordeles på en rettferdig 
og korrekt måte i norsk idrett. 

Internt har norsk idrett opplevd en liten revolusjon på dataverk-
tøyfronten, noe som kom godt med da pandemien slo til i 2020. 

De siste årene viser at strategien for digitalisering gjennom 
innsikt- og analyseverktøyene våre gir oss unik innsikt om 
idrettslagene, medlemmene, aktivitetene og etter hvert også 
idrettsanleggene. Dette er gode argumenter når idrettsorganisa-
sjonen skal nå fram med våre idrettspolitiske budskap.

RIKs fem tingdelegater og daglig leder samlet til tingmiddag. Fra 
venstre An-Magritt Stendahl, Torild Lende Fjermestad, Rune Røksund 

(bak), Staale Grude Haaland, Siri Ommedal og Trond Nerdal.  
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Strømming

Saken om strømming av breddeidrett har utviklet seg til å bli en 
krevende sak for norsk idrett over tid. Et par år etter at MyGame 
inngikk avtale med seks av de 55 særforbundene om strømming 
fikk	saken	eksplosiv	oppmerksomhet	i	media.	

NIF har ingen avtale om strømming med MyGame, men har som 
sentralledd bidratt til å utrede saken og tilrettelegge vårt 
medlemssystem slik at strømming skulle kunne gjennomføres 
innenfor de europeiske og norske lover og bestemmelser som 
gjelder for personvern. 

Idretten	må	tilbake	til	åpenhetssaken	for	å	finne	tilsvarende	
oppmerksomhet om en enkeltsak i media, hovedsaklig fra andre 
mediekonsern enn de som står bak MyGame. 

Hovedårsaken	til	at	saken	fikk	så	stor	oppmerksomhet	handler	
naturlig nok om strømming av barn og unge, selv om personvern-
bestemmelsene i høyeste grad også gjelder myndige personer. 

Idrettsstyret nedsatte Strømmeutvalget til å utrede saken våren 
2023. Fra Rogaland deltok daglig leder i utvalget. Utvalget 
gjennomførte intervjuer med en rekke interesseorganisasjoner, 
medieaktører, datatilsynet og juridisk spisskompetanse m.m. 
Utvalget leverte sin rapport senhøstes, og idrettsstyret vedtok 
deretter de anbefalinger som nå gjelder i november 2023.

Saken lever videre rundt om i landet da de ulike kommunene ser 
ut til vurdere dette ulikt, på selvstendig grunnlag. Vi anbefaler 
gjerne interesserte i å sette seg inn i det omfattende arbeidet som 
er gjort. Saken ligger lett tilgjengelig på idrettsforbundets 
nettsider. 

Fra utenforskap til innenforskap

Stadig	flere	ser	ut	til	å	streve	med	“dyrtiden”.	En	tid	hvor	både	
individ og samfunn opplever økte kostnader, uten at inntektene 
henger med. Dette gjelder naturlig nok også for medlemmene og 
idrettslagene våre, og de som står helt utenfor. 

Idretten har alltid hatt tradisjon for, og god vilje til, å løse 
utfordringene ved at «et og annet medlem» ikke har råd til 
kontingent, treningsavgift, utstyr og idrettsreiser. 

Utviklingen	viser	at	stadig	flere	opplever	at	økonomi	er	en	
barriere,	også	for	idrettsdeltakelse.	Den	tidligere	kampanjen	“Alle	
med”	er	dessverre	fortsatt	høyaktuell,	og	innsatsen	på	dette	
området må fortsette ufortrødent videre, i samarbeid med det 
offentlige	–	og	de	deler	av	næringslivet	som	har	anledning,	vilje	og	
evne til å ta del i dette «samfunnsoppdraget».

For RIK handler dette om å forsøke å bidra til å få folk fra 
utenforskap til innenforskap. 

I perioden har det blitt brukt mye tid på dialog med idrettsrådene 
om	utfordringene.	Fra	flere	hold	hører	vi	at	én	av	utfordringene	til	
idrettslagene	rett	og	slett	handler	om	å	finne	fram	i	det	offentlige	
byråkratiet. 

Heldigvis	har	de	fleste	av	idrettsrådene	etter	hvert	en	viss	oversikt	
over de ulike kommunale støtteordningene. NAV er også en viktig 
aktør,	flere	stiftelser	stiller	opp	og	i	tillegg	har	KUD	satt	inn	125	
millioner kroner i 2023, og nå i 2024 100 millioner kroner med 
friske midler for å bidra til at alle barn og unge skal kunne delta i 
en idrettsaktivitet.

Det var rørende å registrere at idrettslagene som slet som hardest 
under strømsjokkets første fase like fullt ikke kunne tenke seg å 
redusere aktiviteten. 

Samlet sett er det også en påminnelse om at årsmøtene rundt om i 
idrettslagene	i	tiden	som	kommer	kanskje	må	reflektere	over	om	
det er mulig å opprettholde ambisjonsnivået i alle idrettslag, og 
over alt?!! 

Uten at dette skal oppfattes som en brannfakkel: Kanskje idretts-
lagenes årsmøter i framtiden i større grad kan bli tvunget til 
å sette tæring etter næring, og både se på kostnadsnivået for 
enkeltmedlemmene, og samtidig dele enda mer på de godene 
man har?

Strategi for organisasjonsutvikling for idrettskretsene

Idrettsforbundet inviterte i 2022 idrettskretslederne og organisa-
sjonssjefene til samling på Gardermoen. Bakgrunnen var at NIF 
på Ullevål selv, som en oppfølging av moderniseringsprosessen 
i norsk idrett for noen få år siden, hadde utviklet en strategi for 
organisasjonsutvikling for egen del. Møteserien involverte alle 
idrettskretsene og pekte på behovet for enda bedre idrettspolitisk 
og administrativ samhandling mellom NIF og idrettskretsene.

Dette arbeidet skjøt fart etter idrettstinget i Bergen i 2023. I løpet 
av høsten og inn i 2024 pågår det fortsatt en spennende og viktig 
prosess.

Bakteppet er blant annet lærdommen fra koronapandemien hvor 
vi alle ble tvunget til å forsere overgangen til digital samhandling. 
Hensikten er å se på hvordan vi kan samhandle enda bedre, og 
utnytte ressurser og kompetanse til beste for idrettslagene.

Prosessen skal ferdigstilles i løpet av første halvår 2024.

UTENRIKS
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Etter idrettstinget i april 2022 re-oppnevnte styret i RIK 
fagnettverk anlegg.

Fagnettverket har arbeidet etter følgende mandat:
  
1.  Bidra inn mot idrettslag og kommuner for å realisere   
 anleggsprogrammet Strategisk viktige idrettsanlegg. 
 a.  Utarbeide en tids- og handlingsplan for hvordan 
  fagnettverket kan bidra til gjennomføring av det allerede  
  vedtatte program og prioritering og se disse opp mot det  
  fremtidige idretts-turisme programmet Strategisk viktige 
idrettsarrangement 
  i fylket. 
	 b.	Identifisere	nettverk/grupperinger	som	kan	bidra	
  i realiseringen. 
 c. Fagnettverket med tilhørende kompetansepersonerkan bidra  
  med råd og veiledning i enkeltprosjekt som bidrar til  
  realisering av Strategisk viktige idrettsanlegg.  

2.  Fram mot ny tingperiode, bistå i evaluering og oppdatering av  
 anleggsprogrammet Strategisk viktige idrettsanlegg, og sikre  
 forankring, innspill og involvering (fra idrettslag, idrettsråd,  
 særforbund, ved bruk av interkommunale anleggsutvalg, sone  
 samlinger, anleggskonferanse og idrettsrådskonferanse) 
 i denne prosessen. 

a. Det oppdaterte programmet skal fortsatt ha fokus på hvilke  
	 typer	anlegg	flere	kommuner	og/eller	idrettslag	oppfordres	til	å		
 gå sammen om å etablere og drifte. Disse skal kategoriseres i  
 soner, nord/ sør-plassering eller ett i fylket.  

3. Fagnettverket rapporterer til styret via fagnettverkets leder.  
 Resultat av arbeid forankres og besluttes i styret.  

4. Bistå styret i ulike høringer og innspill til spillemiddel-
 ordningen, kommune- og fylkesdelplaner. 

Fagnettverket for 22/23 

Nettverket har, med utgangspunkt i mandatet, og med bakgrunn 
i	vedtakene	som	ble	gjort	på	idrettskretstingene	i	2016	og	2018,	
jobbet med å videreutvikle en strategi for «Strategisk viktige 
idrettsanlegg» som ble lagt fram på idrettskretstinget første gang i 
2020. Strategien inneholder en oversikt over anlegg som vi har 
behov for i en større målestokk enn enkeltanlegg i enkelt-
kommuner. 

Oversikten ble første gang revidert på idrettskretstinget i 2022. 
Her ble også ambisjonene om å koble på «strategisk viktige 
idrettsarrangementer» vedtatt som en ambisjon, fordi idretten i 
fylket	må	ha	en	helhetlig	tilnærming	til	effektiv	utnyttelse	av	både	

Laila Nemeth

RAPPORT FAGNETTVERK
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spillemidler	og	offentlige	anleggsinvesteringer,	og	fordi	også	tunge	
investeringer i konkurransefasiliteter må ses på i et helhetspers-
pektiv.	Både	for	å	stimulere	til	utvikling	av	geografisk	spredning	
av konkurransearenaer, og for å hindre at vi ikke bygger «alt 
overalt».

Strategisk viktige idrettsanlegg, med og uten konkurransearenaer, 
er viktig i alle fylkets fem soner, og for noen anleggstyper både i 
nord- og sørfylket.

Med referanse til vår kunnskap om verdiskapingen som oppstår 
av idrettens omfattende reisevirksomhet for både idretten selv og 
lokalsamfunnet rundt oss, har det i perioden også vokst fram en 
større forståelse av at også idrettens større møter, samlinger og 
konferanser gir utvikling og vekst. 

Fagnettverket har derfor i samarbeid med administrasjonen 
samlet inn en oversikt over «strategisk viktige konferanser og 
samlinger» som presenteres som en del av vår rapport. I tillegg 
følger vedlagt oversikt over viktige konkurransearenaer og 
samlinger/konferanser.

Fagnettverket har rapportert jevnlig til styret i RIK. Basert på 
stadig større oppmerksomhet om nettverkets arbeid og strategiens 
potensielle betydning for idrettsrådene ble det fra styret uttrykt et 
ønske om å også gi idrettsrådene mulighet til å inngå i nettverket, 
ved en representant fra hver av de fem sonene i fylket.  Dette har 
vi motivert for, og erfarer at dette vil være en styrking av 
nettverket også i framtiden.  

Fagnettverket har hatt jevnlig møter i løpet av 2022 og 2023 i alle 
sonene og spesielt fulgt opp prosessene knyttet til eventuell 
realisering	av	anleggene	som	figurerer	på	listen	Strategisk	viktige	
idrettsanlegg i Rogaland. Det er gjennomført en rekke høringer og 
medvirkningsdialoger i tingeperidoen, og fagnettverket deltok 
også på anleggskonferanse i regi av Rogaland idrettskrets og 
Rogaland fylkeskommune i Haugesund i 2023.  

Fagnettverket har bestått av følgende personer:

Navn Område 
Laila Nemeth - Leder Hestesport 
Sebastian Kartfjord  Sykkel 
Hans Olav Sandvoll  Svømming og friluftssporter 
Jan Arild Sørbø Ishockey 
Stein Erik Ansethmoen Turn 
Jan Kåre Jakobsen Håndball/ hallidrett 
Jon Asgaut Flesjå Fotball 
Osmund Birkeland  Bowling 
Lars Gjerdaker  Rackettidrettene 
Oddbjørn Kvammen  Volleyball/hallidrett 
Einar Søndeland Friidrett 
  Motorsport 
Bent Jakobsen Ski 
Jostein Kvernes Salvesen RogFk 
Torstein Plener RogFk 
Gjert Smith jr. RIK 
    
Kåre Strand/ Paul Hetland IR Nord-Jæren 
  IR Jæren 
Øyvind Espeland IR Dalane 
  IR Ryfylke 
  IR Haugalandet 

             

RAPPORT FAGNETTVERK

Illustrasjon av storhall ved stadion i Sandnes. Behovet for haller er 
åpenbart tilstede. Det blir spennende å følge utviklingen. Illustrasjon 
fra Sandnes kommune/LINK arkitektur.
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INNEHAVERE AV ROGALAND IDRETTSKRETS INNSATSPOKAL 1965–2023

År Navn Idrettslag Idrett
1965 Åge Storhaug Klepp Idrettslag Turn
1966 Kjell Bjørnsen Stavanger Vektløfterklubb Vektløfting
1967 Olav Nilsen Viking Idrettslag Fotball
1968 Terje Haugland Haugesund Idrettslag Friidrett 
1969 Tore Bjørnsen Stavanger Vektløfterklubb Vektløfting
1970 Tone Svarsted Sandnes Idrettslag Turn
1971 Dag Birkeland Egersund Idrettsklubb Friidrett
1972 Sigbjørn Slinning Viking Idrettslag Fotball
1973 Svein Kvia Viking Idrettslag Fotball
1974 Tor Magne Larsen Frisinn Sportsklubb Svømming
1975 Arne Gilje Stavanger Roklubb Roing
1976 Erling Trondsen Sola Idrettslag Svømming 
1977 Lars Ivar Pettersen (Løge) Sandnes Turn Turn
1978 Jarle Halsnes Sauda Idrettslag Ski, alpint
1979 Arne Larsen Økland Bryne Idrettslag Fotball
1980 Tore Christian Sviland Stavanger Golfklubb Golf
1981 Maren Berner Hafrsfjord Seilklubb Seiling, brettseiling 
1982 Ingrid Kristiansen Idrettslaget Skjalg Friidrett, løp
1983 Svein Fjælberg Viking Idrettslag Fotball
1984 Erik Thorstvedt Viking Idrettslag Fotball
1985 Jarl Gaute Aase Egersund Idrettsklubb Friidrett, løp
1986 Espen Karlsen Stavanger Idrettsforening Håndball
1987 Bjørg Storhaug Klepp Idrettslag Fotball
1988 Stein Rønning Stavanger Karateklubb Karate
1989 Rune Erland Viking Håndballklubb Håndball
1990 Morten Alstadsæter Stavanger Karateklubb Karate
1991 Ingen tildeling
1992 Kjetil Undseth Stavanger Roklubb Roing 
1993 Anette Sikveland Figgjo Idrettslag Skiskyting
1994 Bjørn Måseide Austrått Idrettslag Volleyball, sand-v.b. 
1995 May Britt (Våland) Hartwell Sola Cykleklubb Sykling, banesykling
1996 Steffen	Skår	Størseth Stavanger Roklubb Roing
1997 Mariann Fjeldheim Tysvær Kano- og Kajakklubb Kajakk, maraton
1998 Gunn-Rita Dahle Sandnes Sykkelklubb Sykling, terrengs.
1999 Tore Torgersen Stavanger Bowlingklubb Bowling
2000         Silje Jørgensen og Ingeborg 

Hovland
Klepp Idrettslag Fotball

2001 Nils Olav Fjeldheim Tysvær Kano- og Kajakklubb Padling
2002 Andreas Hustveit Vindafjord Idrettslag Paralympics, ski
2003 Kjetil Strand Stavanger Håndballklubb Håndball
2004 Cecilie Drabsch Stavanger Handikapidrettslag Paralympics, svøm.
2005 Susanne Wigene Tjalve Idrettsklubb (Haugesund). Friidrett, løp. 
2006 Hildeborg Juvet Hugdal Sauda Idrettslag Vektløfting
2007 Ane Stangeland Horpestad Klepp Idrettslag Fotball
2008 Anne Margrethe Hausken Halden Skiklubb Orientering
2009 Brede Hangeland FC Fulham (Viking FK) Fotball
2010 Sarah Louise Rung Madla Svømmeklubb Svømming
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2011 Andre Fosså Aguiluz Klepp BMX Sykkel / BMX
2012 Henrik Ingebrigtssen Sandnes Idrettslag Friidrett
2013 Alexander	Kristoff Stavanger Sykleklubb Sykkel
2014 Sven Erik Bystrøm Haugesund Sykkel
2015 Camilla Herrem Sola Håndball
2016 Filip Ingebrigtsen Sandnes Idrettslag Friidrett
2017 Kristian Bjørnsen Stavanger Håndball
2018 Jakob Ingebrigtsen Sandnes Idrettslag Friidrett
2019 Ikke utdelt
2020 Erling Braut Haaland Bryne / Borussia Dortmund Fotball
2021 Jesper Saltvik Pedersen Karmøy / Plogen skiklubb Alpin
2022 Peder Kongshaug Stavanger Sandnes skøyeklubb Skøyter
2023 Ikke	offentliggjort	pt.

STATUTTER  
”Innsatspokalen” tildeles den kvinne/mann som i kalenderåret har utført en utmerket idrettslig prestasjon.
Pokalen kan ikke tildeles samme kvinne/mann mer enn en gang. Pokalen deles ut det påfølgende år. 

LEDERE I ROGALAND IDRETTSKRETS 1919 – 2022

År Navn Idrettslag
1919	–	1928 C. Nic. Pettersen Viking Idrettslag, Stavanger
1928	–	1940 Rasmus Waldeland Terje Viken Roklubb, Stavanger
1940	–	1940 Paul Ingebriktsen Viking Idrettslag, Stavanger
1940	–	1947 Harald Hansen Skjalg Idrettslag, Stavanger
1947	–	1952 Olav Rostrup Sandnes Idrettslag, Sandnes
1952	–	1953 John Sæbøe Stavanger Miniatyrskytterlag, Stavanger
1953	–	1959 Magne Lura Sandnes Svømme- og Livredningsklubb, 

Sandnes
1959	–	1961 Sigurd Kristiansen Stavanger Golfklubb, Stavanger
1961	–	1965 John Magnus Larsen Skjalg Idrettslag, Stavanger
1965	–	1973 Magne Lura Sandnes Svømme- og Livredningsklubb, 

Sandnes
1973	–	1975 Johannes Grødem Randaberg Idrettslag, Randaberg
1975	–	1977 Magne Westerheim Sandnes Idrettslag, Sandnes
1977	–	1983 Odd Fladen Ulf Fotballklubb, Sandnes
1983	–	1988 Audhild Ulland Vindafjord Idrettslag, Vindafjord
1988	–	1993 Thor Henning Larsen Taxisport Bedriftsidrettslag, Stavanger
1993	–	1995 Leif Skandsen Egersunds Idrettsklubb, Eigersund
1995	–	1997 Einar Johan Skandsen Nærbø Idrettslag, Hå
1997	–	1999 Magnar Haga Tysvær Kano- og Kajakklubb, Tysvær
1999	–	2003	 Kåre Strand Ganddal Idrettslag, Sandnes
2004	–	2005 Hans Olav Braut Orre Idrettslag, Klepp
2005	–	2008 Unn Birkeland Ålgård Svømmeklubb, Gjesdal
2008	–	2010 Tor Arvid Bruskeland Sola Fotballklubb, Sola
2010	–	2016	 Asle Torland Ogna Golfklubb, Hå
2016	–	2016 Åge Olsen Stavanger bokseklubb 
2016	–	2022 John Arve Hveding, konst/valgt Kopervik IL
2022	–	2024 Siri Ommedal Sandnes Ulf Toppfotball
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RIK har sammenlignet med andre idrettskretser, og sett opp 
mot vår samlede omsetning, en relativt liten stab. En opptelling 
etter	at	flere	idrettskretser	ble	sammenslått,	som	en	konsekvens	
av kommune- og fylkesreformen, viste at idrettskretsene i snitt 
hadde 11 ansatte. Dette er uten å telle med de regionale Olympia-
toppavdelingene,	som	ikke	finnes	i	hver	idrettskrets.	RIK	har	syv	
fast ansatte og det hører med til bildet at vi holder fast ved at vi 
ikke driver aktivitet, men tilrettelegger for at andre organisasjons-
ledd skal kunne gjøre dette. 

Lederprogram og medarbeiderskap

NIFs relativt nye ledergruppe satte i tingperioden i gang et 
lederskapsprogram og et program for enda bedre medarbeider-
skap.	Det	er	flere	år	siden	sist,	og	begge	tiltakene	bygger	opp	un-
der strategi og organisasjonsutviklingen internt i NIF på Ullevål, 
og mellom Ullevål og idrettskretsene rundt om i landet. 

Kort om de enkelte innsatsområdene. 

Her følger et konsentrat om hovedtrekkene i administrasjonen. 
Se innholdsfortegnelsen for å lese enkeltrapporter og detaljer.

Folkepulsen endrer seg i takt med mulighetene
Utviklingen	av	vår	innsats	for	å	inkludere	og	integrere	flest	mulig	
har siden 2009 blitt prioritert gjennom Folkepulsen som modell. 
Rogaland fylkeskommune følger stødig opp med et grunntilskudd. 
NIF er inne med en 50 prosent stillingshjemmel som frigir fylkets 
andel til å kunne settes inn i tiltak. Tendensen de siste årene viser 
at stiftelser i større grad foretrekker å støtte «enkeltprodukter» 
eller enkelttiltak foran en generell støtte som historisk ble doblet 
av kommunene og satt inn mot idrettslagene. 

Størrelsen på de rammevilkårene vi skyter inn for målgruppene 
har like fullt aldri vært høyere.

Idrettsanlegg og areal

Arbeidet med å prioritere strategisk viktige idrettsanlegg, 
-arrangementer og -konferanser ruller videre. Innsatsen for 
å forankre disse behovene i idrettsorganisasjonen fortsetter. 

Sonesamarbeidet er en god arena for dette arbeidet. Det blir viktig 
å bistå idrettsråd og andre med å få økt forståelsen av viktigheten 
av å «bygge de rette anleggene» og forankre dette i den enkelte 
kommune. Både politisk og administrativt. 

En mulig endring av KUDs bestemmelser, som en konsekvens av 
deres høringsrunde i 2023, kan bli avgjørende viktig. Spesielt om 
fylkeskommunen i større grad skulle få økt «selvråderett» over 
deler av de årlige anleggsmidlene som tildeles Rogaland, fra 
overskuddet fra Norsk Tipping?!! 

Idrettsturisme

Begrepet	“idrettsturisme”	ble	forankret	på	RIKs	styreseminar	i	
2017, og har siden vært tatt inn i våre planer.  Gjennom årenes 
løp har RIK bygget opp verdifull kunnskap om betydningen av 
idrettens omfattende reisevirksomhet og de positive konsekven-
sene dette har for reise- og næringslivet i lokalsamfunnene. Det 
registreres	med	glede	at	flere	ordførere	og	kommuner	ser	ut	til	å	
forstå potensialet, og prater høyt om betydningen. 

Når f.eks. Storbyregionen på Nord-Jæren bestiller en strategi for 
idrettsturisme er vi absolutt på sporet. 

Samarbeidet med Region Stavanger (RS) er og vil fortsatt være 
godt i tiden som kommer. Både RS og RIK har utfordringer med 
kapasitet for å selv gå inn som pådriver operativt. 
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Vi ser  på NM-veka som et unntak. Vi arbeider nå for fullt for å få 
realisert «nye NM-Veka 2,0 urban edition» sammen med NRK, 
NIF, 900 års jubilanten Stavanger og selvsagt; Rogaland fylkes-
kommune.

Organisasjonsutvikling

RIK har tre ansatte som alle hører inn under vårt tilbud om 
organisasjonsutvikling. Med hjemmel i idrettskretsstyrets 
delegasjonsreglement veileder og følger vi opp saker om opptak, 
nedleggelse og omorganisering av idrettslag. Det gjennomføres 
medlemsundersøkelser blant idrettslagene og vi håndterer daglig 
og fortløpende lovsaker. Det samme gjelder betjeningen av norsk 
idretts «Mitt varsel» som ble innført og lansert i 2022.  Videre har 
førstelinjes service overfor idrettslagene om idrettens digitale 
løsninger utviklet seg til å bli en viktig leveranse.  RIK leverer kurs 
og kompetansetiltak på en rekke «stabsområder» (ikke 
særidrettsspesifikke	kurs),	samt	på	barne-	og	ungdomsidrett.	
Vi samarbeider med særkretser og særforbund og skiller ikke så 
mye	på	om	det	er	særidrettslag	eller	fleridrettslag	som	trenger	
bistand og oppfølging. Når det gjelder gjennomføring har 
digitaliseringen medført et skifte fra lange fysiske kveldsmøter til 
kortere digitale kurs. Utviklingen har også ledet oss til å satse mer 
på større konferanser og møter, noe som i RIK løses av at ansatte 
jobber i team på tvers av arbeidsfeltene i større grad enn tidligere.

Dette kan i historisk perspektiv, men også i dag, i høyeste grad 
defineres som RIKs grunnleggende kjernevirksomhet.

Toppidrett: Talenter mot toppen (TMT)

Toppidretten utvikler seg godt på egen hånd, der den hører 
hjemme. Gjennom idrettslag, særkretser og særforbund drives 
toppidretten fram. RIK har siden 2010, sammen med fylkeskom-
mune, Olympiatoppen Sørvest (fram til 2015 - OLT Vest i Bergen), 
og fra 2017, gradvis også med vertskommunen Stavanger, 
organisert et attraktivt tilbud av det OLT omtaler som Spisset 
toppidrettslinje. 

Etter en lengre evaluering, som delvis stoppet noe opp grunnet 
pandemien, ble det i 2022 vedtatt at TMT og Toppvolley på Sand 
ble en fast del av tilbudsstrukturen til opplæringsavdelingen i 
fylkeskommunen.

Sent 2023 ble det også klart at anbefalingene etter evalueringen 
ble fulgt opp med en ekstra klasseressurs som i realiteten betyr et 
større budsjett. Dette skal nå settes inn for at også utøvere som 
holder	et	definert	høyt	sportslig	nivå,	og	trenere/lærere	på	fylkets	
øvrige idrettslinjer, skal kunne få tilrettelagte tjenester fra OLT 
Sørvest m.m. for å styrke toppidrettens vilkår.

Olympiatoppen Sørvest (OLT SV)

Avdelingen svarer faglig for OLT på Sognsvann. Økonomisk ligger 
OLT SV inn under RIK, og vårt regnskap. Dette er en 
vinn-vinn-situasjon som binder oss sammen og driver oss i 
arbeidet med å bedre rammevilkårene, også for toppidretten i 
fylket. Fylkets økte satsing på TMT som beskrevet i avsnittet foran 
gir også OLT SV mulighet til å engasjere spisskompetanse og sette 
inn dette til et stadig større antall utøvere i regionen. Tilrette-
leggingen for toppidrettsutøvere som studerer på UiS er også et 
viktig tilbud for seniorgenerasjonen over 20 år. RIK-styret vedtok 
høsten 2022 å gi OLT SV en treårig støtte for å kunne tilby 
gryende seniorutøvere et bedre tjenestetilbud. 

Det er for tiden spennende drøftinger om økt tilrettelegging på 
Haugalandet og kombinert med fylkets ekstra satsing på fylkets 
andre idrettslinjer ser vi fram til en spennende fortsettelse.

Resultater er aldri kjedelige. Det bør etter hvert bli en ambisjon 
å få involvert regionens næringsliv også på dette området. 

Forbedringer
Selv om det jobbes mye og godt har administrasjonen særskilt 
pekt ut tre områder hvor vi ønsker å utvikle oss ytterligere som 
organisasjon:

• Kommunikasjon. Vi må øke vår kapasitet ved å prioritere bort  
 oppgaver eller ved å engasjere mer profesjonell bistand  
 innenfor kommunikasjon, informasjon og opplysning.
• Særkretssamarbeidet. Vi må, etter modell fra utvikling av  
 samhandlingen med idrettsrådet de senere årene, utvikle flere  
 faste møteplasser for dialog med særkretsene i fylket.
• Bærekraft. Vi må, alene eller sammen med fylkeskommunen, 
 se nærmere på hvordan vi med hjelp av NIFs nye bærekraft- 
 strategi, og vår definerte rolle i organisasjonen, i større grad  
 selv kan utvikle vår egen bærekraftstrategi.

Alt koster penger, eller arbeidskraft. Administrasjonen er tilfreds 
med	at	idrettskretsstyret	har	lagt	opp	et	noe	mer	offensivt	
langtidsbudsjett til behandling på idrettskretstinget. Det kan 
danne grunnlag for å ta oss et skritt videre. Både på kapasitet og 
kompetanse. 

I tillegg ser vi fram mot en ombygging og oppgradering av 
Idrettens hus på Jåttå som er tilpasset fullt lokale og tilrettelegger 
for endrede arbeidsformer siden bygget stod nytt i 2004.
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LOVER, BESTEMMELSER OG RETNINGSLINJER

Norsk idrett opererer med et medlemskapstall på 1,9 millioner. 
Likefullt har idrettsstyret og NIF kun fem ansatte i juridisk 
avdeling. Idrettsstyret har derfor, med hjemmel i loven som 
idrettskrets- og særforbundsrepresentantenes vedtar på idretts-
tinget, også et delegasjonsreglement som delegerer myndighet, fra 
idrettsstyret til idrettskretsstyret. 

Styret i RIK delegerer deretter etter idrettskretstinget myndighet 
videre til administrasjonen, som til daglig håndterer henvendelser 
i lovsaker, fra underliggende organisasjonsledd i fylket. Styret får 
fra tid til annen, og i særskilte tilfeller, orientering om pågående 
saker, og kan involveres i ankesaker.

Fagteam lov og organisasjon er et koordinerende organ sammen-
satt av ansatte i idrettskretsene som arbeider med lov og organi-
sasjonssaker, og juristene i NIF. Dette gir gjensidig faglig 
utvikling, og sikrer likebehandling av saker rundt om i landet. 

I 2019 ble det innført en prøveordning med Forenklet lovnorm for 
idrettslag. Det ble den gang satt en terskelverdi for å kunne 
benytte denne lovnormen. Denne var at idrettslaget måtte ha 
maksimalt 75 medlemmer og 250 000 kroner i omsetning. 
Ordningen gikk ut på at idrettslaget innenfor terskelverdien ikke 
må ha valgkomite og kontrollutvalg. I 2023 ble ordningen vedtatt 
permanent. I den oppdaterte ordinære lovnormen kan man velge 
mellom over eller under terskelverdiene. De nye terskelverdiene 
er maksimalt 100 medlemmer og 300 000 kroner i omsetning. 
Denne ordningen kan forenkle hverdagen for de små idrettslag.

På idrettstinget i 2021 ble NIFs påtalenemd opprettet. Nemden er 
til for at styrer i organisasjonsledd, men nå også enkeltmedlem-
mer, som ønsker at et forhold skal påtales til NIFs domsutvalg, 
kan anmode påtalenemda om å påtale forholdet. Dette gjør det 
lettere for et styre i et organisasjonsledd å få saker lagt frem for 
domsutvalget, da det i så fall vil være påtalenemda som fører 
saken for domsutvalget. 

Kjerneoppgavene til RIK under lov og organisasjon er hovedsake-
lig opptak og nedlegging av idrettslag, og opptak og nedlegging av 
grupper i idrettslag. Behovet for veiledning av idrettslag i ulike 
saker innenfor lovområdet er økende. Det samme gjelder veiled-
ning om hvordan et idrettslag skal organiseres. Henvendelsene 
spenner vidt og kan angå både saker som faller under NIFs lov og 
saker som hører hjemme under sivil lovgivning. Det siste året har 
vi hatt mange saker som går på arbeidsrett. Trykket på saker går i 
perioder, ofte før og etter årsmøtetiden.

Norsk idretts felles medlemssystem

Fortsatt er det idrettslag som ikke følger loven om å fakturere 
medlemskontingent og treningsavgift gjennom valgt godkjent 
medlemssystem. 

I slutten av 2023 ble det fra NIFs side bestemt at 2024 er siste år 
en får legge inn medlemmer manuelt i Samordna rapportering. 
Faktureres det ikke i systemet kan en miste tilskudd og i verste fall 
medlemskapet i NIF. 

Det er fortsatt mange idrettslag som overrapporterer for å tilegne 
seg større deler av fellesskapets midler enn det som er riktig, for 
eksempel Lokale aktivitetsmidler (LAM).

Ved	utgangen	av	2023	hadde	RIK	68	idrettslag	på	listen	over	de	
som ikke fakturerte, i godkjent system. Selv om Rogaland etter 
årelang oppfølging ligger godt an på landsbasis vil disse bli fulgt 
opp av RIK i 2024.

Fra 2025 blir medlemstallene hentet direkte fra medlemssystemet 
idrettslaget bruker.

Oversikt over type kjerneoppgaver og antall

Saksområde/emne 2022 2023
Opptak av nye idrettslag inkludert bedrifts-
idrettslag

9 21

Nedlagte, opphørte, utmelding og tap av 
medlemskap for idrettslag

6 6

Gjenopptak av tidligere nedlagte idrettslag 0 0
Sammenslåing	av	2	eller	flere	idrettslag 2 1
Avslag på søknad om opptak av nye 
idrettslag

7 3

Avslag på søknad opptak idrettslag i 
særforbund

1 0

Opprettelse av nye særidrettsgrupper i 
idrettslag

7 7

Nedlegging av særidrettsgrupper i idrettslag 3 2
Endring av idrettslags medlemskap i 
idrettsråd

0 0

Navnesaker endring av navn på idrettslag 7 2
Søknader om dispensasjon fra NIFs lov § 2 
–	4	om	kjønnsfordeling

1 0

Oversendte saker til NIFs juridiske avdeling 3 0
Oversendte saker til NIFs påtalenemd 1 0
Søknad om utsettelse av årsmøte 2 0
Medlemsundersøkelser i idrettslag 13 15
Undersøkelser tilknyttet vare- og tjeneste- 
moms i idrettslag

15 22

Totalt antall behandlede saker 77 79

Betalingsandel	medlemskontingent	Rogaland	2016	–	2023

År Betalende % Ikke 
betalende

%

2016  15 109 		8  169 700   92
2017  22 920   13 	158	869 		87
2018  24 646   13 	158	730 		87
2019 	29	378   17  146 275 		83
2020  46 001   27  126 137   73
2021 	72	872   45 	89	225   55
2022 	81	486   50 	81	633   50
2023  92 994   59  65 557   41

RAPPORT ADMINISTRASJONEN
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Samordnet rapportering (Samrapp)

Samordnet	rapportering	blir	gjennomført	i	tidsrommet	1.	–	30.	
april hvert år. Det er lovpålagt for alle idrettslag som skal tilhøre 
idrettsforbundet å gjennomføre rapporteringen. Her rapporteres 
antall medlemmer, antall aktive medlemmer og antall funksjons-
nedsatte medlemmer. Idrettslagene må også oppdatere styret, 
laste opp protokoll og godkjent regnskap. 

RIK bruker hvert år mye tid på oppfølging av idrettslag for å få de 
som skal til å rapportere. Det vil bli enklere fra 2025 når tallene 
hentes direkte, men det blir fortsatt et krav om at en skal
 oppdatere organisasjonsinformasjon og styreopplysninger.

Det antas at medlemstallet i RIK gjennom fullføring av denne 
overgangen kan bli noe lavere, men til gjengjeld gi enda høyere 
kvalitet. 

Innsikt og analyse
RIK har tilgang til innsikt-og analyseredskap hvor vi kan 
kontrollere idrettslag på en rekke områder. Blant annet etter hvor 
mange betalende medlemmer de har i forhold til registrerte 
medlemmer i Samordnet rapportering.

Uttak kan gjøres på faktiske antall medlemmer på hver alders-
gruppe, i forhold til  kjønnsbalanse i styret og en rekke andre 
viktige måleparametere.

Medlemsundersøkelser (MU)

RIK gjennomfører årlig medlemsundersøkelser etter Samordnet 
rapportering, eller dersom vi blir bedt om å gjennomføre 
undersøkelse fra særforbund eller særkrets/region.

Grunnlaget for MU etter Samrapp er utelatt rapportering, for få 
medlemmer, eller for få over 15 år til å fylle påkrevde verv i 
idrettslaget.

RIKs hjemmel til å gjennomføre en slik undersøkelse er NIFs lov 
§ 2-3, hvor vi etterspør dokumenter som idrettslaget etter loven er 
pliktig å ha. Ut fra funnet iverksettes det tiltak, noen har store 
brudd på NIFs lov, og noen har mindre. Noen idrettslag leverer 
ikke etterspurt dokumenter og vil da i verste fall bli nedlagt.

Vi strekker oss langt for å hjelpe idrettslag «opp og gå igjen». Vårt 
motto er at «der det er vilje og evne til forbedring» strekker vi oss 
langt for å hjelpe. Vi opplever også tilfeller der idrettslaget ikke 
lenger er «liv laga», og selv ønsker å legge ned.

Undersøkelser knyttet til lokale aktivitetsmidler (LAM)

Lokale aktivitetsmidler (LAM) er en tilskuddsordning fra 
Kulturdepartementet	(KUD)	spesifikt	rettet	mot	lokale	lag	og	
foreninger som driver idrett og fysisk aktivitet for barn og ungdom 
i	alderen	6	–	19	år.	

Idrettsrådene i Rogaland innstiller fordeling LAM til idrettslagene 
i sin kommune etter retningslinjer fra KUD, og krav og anbefalin-
ger fra NIF. Idrettsrådenes tildelingskriterier skal fastsettes på 
idrettsrådenes årsmøte. Grunnlaget for tildeling er medlemstall 
6	–	19	år.	

Ordningen er ikke søknadsbasert for idrettslagene, da den bygger 
på kvalitetssikrede tall fra samordnet rapportering. Er idrettslaget 
medlem i NIF og har rapportert, har de krav på midler hvis de har 
medlemmer	i	målgruppen	6–19	år.

RIK kontrollerer tildelingen før den godkjennes. 

Rammen til fordeling i perioden 
År 2022: kroner 42 670 171 
År 2023: kroner 44 761 299

Medlemsskapsutvikling per kommune 2022 til 2023

Idrettsråd Medlemskap Endring 
forrige 

år

Endring 
siste år 

%

 % av 
total

Stavanger 42 629 1 559 3,80	% 29,28	%
Sandnes 20 653 953 4,84	% 14,19 %
Haugesund 13 907 282 2,07 % 9,55 %
Sola 11 129 1 005 9,93 % 7,64 %
Karmøy 9 472 25 0,26 % 6,51 %
Hå 7 224 81 1,13 % 4,96 %
Time 6	888 687 11,08	% 4,73 %
Strand 5 771 810 16,33 % 3,96 %
Klepp 4 739 -194 -3,93 % 3,26 %
Eigersund 4 692 221 4,94 % 3,22 %
Gjesdal 4 074 656 19,19 % 2,80	%
Tysvær 3 501 -44 -1,24 % 2,40 %
Randaberg 2 772 -186 -6,29 % 1,90 %
Vindafjord 1 746 -97 -5,26 % 1,20 %
Suldal 1 461 42 2,96 % 1,00 %
Sauda 1 299 81 6,65 % 0,89	%
Sokndal 1	089 42 4,01 % 0,75 %
Lund 982 -4 -0,41 % 0,67 %
Bjerkreim 689 -4 -0,58	% 0,47 %
Hjelmeland 389 -57 -12,78	% 0,27 %
Kvitsøy 234 35 17,59 % 0,16 %
Bokn 205 -10 -4,65 % 0,14 %
Utsira 42 27 180,00	

%
0,03 %
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Etikk, verdier, dugnad og dyrtid

I perioden har henvendelser fra foreldre økt på saker som gjelder 
dugnad, dette har økt sammen med renteoppgang og 
prisøkninger. Dyrtid gjelder for alle. De som står utenfor, de som 
er medlemmer, men også idrettslagene selv. Vi hører stadig om 
idrettslag som pålegger tvungen dugnad og foresatte som mottar 
faktura for diverse ting eller lodd som skal selges.

Kunnskapen om retningslinjer for dugnad er fortsatt for lav, og 
det er bekymringsfullt sett opp mot kampen mot økonomi som 
barriere.

RIK har de siste årene veiledet idrettslag i vanskelige saker, og det 
kan være svært tidkrevende for en frivillig i idrettslagene å måtte 
håndtere krevende medlemmer på fritiden, samtidig som man 
legger ned innsats for å kunne tilby og/eller lede god aktivitet i 
meningsfulle sosiale felleskap for medlemmene.  

Dugnadveilederen finner du på idrettsforbundet.no

MittVarsel er en digital portal der personer kan melde fra 
om kritikkverdige forhold på en trygg måte. 

Portalen er en sikker løsning for å motta et varsel og for å 
kommunisere med personer involvert i saken underveis i 
håndteringen. Når et varsel er meldt inn, kan all informasjon 
knyttet til varselet og kommunikasjon med varsler lagres i 
løsningen. Det gjør at saksbehandler av et varsel ikke trenger å 
lagre noe lokalt, og at dokumenter og annen relevant informasjon 
kan lagres i tråd med personvernlovgivningen. 

Systemet er kryptert, og det er kun de som behandler saken og 
deres administrator, som har tilgang til informasjonen i
 MittVarsel. Saken kan lagres i MittVarsel så lenge informasjonen 
fortsatt er relevant og nødvendig å oppbevare. 

Alle idrettslag som har tatt MittVarsel i bruk får en e-post fra 
MittVarsel etter to år, med oppfordring til å vurdere sletting av 
informasjon i samsvar med lovverket.

Oversikt over varselsaker i Rogaland Idrettskrets i 2023:

Kategori 1 = svært alvorlig, overgrep, bilder         9
Kategori 2 = Trakassering, mobbing osv.         9
Kategori	3	=	konflikt,	uenighet       15
Totalt       33

MITTVARSEL – et nytt digitalt system for varsling og behandling av varsler til bruk for idrettslagene

Idretten følger trenden i resten av samfunnet, den gamle tanken om et «vi» som medlemmer i idrettslag har blitt 
mer til «meg og mine». Dette ser vi i de konflikter som ofte havner hos idrettskretsen. Norges idrettsforbund har 
utarbeidet et nytt og nyttig digitalt system for varsling og behandling av ulike varsler til bruk for idrettslag.  

RAPPORT ADMINISTRASJONEN
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KURS OG KOMPETANSEARBEID I ROGALAND 
IDRETTSKRETS 2022-2023

Rogaland idrettskrets har i perioden gjennomført en 
rekke kurs, møter og samlinger, i tillegg til daglig 
rådgiving overfor våre mange idrettslag. Gjennom godt 
samarbeid internt, samt dyktige eksterne kurslærere, 
bistår vi med kompetanseheving på en rekke tverr-
idrettslige felt innenfor organisasjon og klubbdrift. 

I tillegg til verdifull relasjonsbygging på tvers av idrettsorganisa-
sjonen, er våre kurs og klubbesøk gylne muligheter for idrettslag 
til å øke kompetansen der det er behov, og for idrettskretsen til å 
formidle viktige budskap på en tydelig og lettfattelig måte. 
I Rogaland idrettskrets tar vi mål av oss å tilby vår bistand 
uavhengig	av	om	det	dreier	seg	om	fler-	eller	særidrettslag.	

Det	er	definert	en	rekke	fellesidrettslige	kurs-	og	kompetansetiltak	
som skal tilbys av alle idrettskretser:

• Anleggskurs
• Barneidrettstreneren/Felles-emner Trener 1
• Idrettsrådskurs
• KlubbAdmin-kurs
• Klubbens styrearbeid i praksis
• Klubbesøk (klubbutviklingsprosess) 
• Kontrollutvalgets ansvar og oppgaver 
• Lederkurs for ungdom
• Oppfølgingsmøte (klubbutviklingsprosess) 
• Tilrettelegging paraidrett
• Startmøte (klubbutviklingsprosess) 
• Valgkomitekurs
• Virksomhetsplan (klubbutviklingsprosess) 
• Temakveld ungdomsidrett 
• Økonomistyring i idrettslag
• Årsmøtekurs

Kompetansesamarbeid med andre organisasjonsledd

Vi samarbeider godt, og i økende grad, med fylkeskommune, 
kommuner, idrettsråd og særkretser rundt konferanser og andre 
utviklende møteplasser. I denne perioden har vi blant annet 
arrangert vellykket anleggskonferanse i Haugesund sammen med 
fylkeskommunen, stilt opp med både økonomisk insentiv og støtte 
til	Idrettens	Dag	flere	steder	i	fylket,	og	lagt	opp	til	sidearrange-
ment i forbindelse med at våre venner i NHF region SørVest var 
medarrangør for håndball-VM i Stavanger 2023.

Klubbens styrearbeid – vårt flaggskip i kursporteføljen

Vi har i perioden opprettholdt trøkket på kurset «Klubbens 
styrearbeid i praksis», hvor vi ligger stabilt i overkant av 20 
styrekurs	i	året.	De	aller	fleste	av	disse	kursene	blir	holdt	fysisk	i	
klubbens eget klubbhus, en kveld med mye informasjon på 
mellom 3-4 timer. 

Vi	har	i	lengre	tid	sett	behov	for	en	forenkling	av	flere	av	våre	
kurs, ikke minst dette, i form av forkorting og konkretisering av 
budskap. I 2022 nedskalerte vi innholdet i styrekurset, og gjorde 

det	bedre	tilpasset	digitale	flater.	På	denne	måten	kunne	vi	nå	ut	
til	flere,	selv	om	det	tok	oss	i	en	i	utgangspunktet	uønsket	retning	
av mer digitalisering og mindre dialog. 

 2023 har vi fortsatt søkelyset på å forenkle hverdagen til
idrettslaget og senke barrierene for frivillige til å ta på seg verv og
roller. Vi kommer svært gjerne på besøk i klubb for å holde 
styrekurset, og tar mål av oss å tilpasse innhold og fokus til hver 
enkelt klubb i den grad det er mulig.

I tillegg til styrekurset, har vi i perioden økt antall klubbesøk. 
Dette	er	et	første	møte	–	eller	et	gjensyn	–	med	(ofte	mindre)	
klubber hvor det er ønskelig med en sondering av behov og hva 
idrettskretsen kan tilby for den enkelte klubb. Linken mellom 
lovavdelingen (opptak) og kompetanseavdeling (opplæring) i 
idrettskretsen fungerer godt, og gjør at vi etablerer gode relasjoner 
til klubbene helt fra starten. 

Ofte går vi ut i klubbene sammen, for å yte best mulig service. 
Dette samarbeidet internt strekker seg over flere av våre funksjon-
er og ansvarsområder i administrasjonen. Målet er å tilby 
idrettslagene helhetlige og tverrfaglige tilbud, og dypere forståelse.  

Via nasjonalt fagteam Klubbutvikling ble det i 2023 påbegynt et 
omfattende arbeid med å revidere kursinnhold og omfang, for å i 
enda større grad møte klubbstyrene sine behov. Fagteamet har i 
tillegg i perioden 2022-2023 blant annet (videre)utviklet nye kurs 
på tema årsmøtegjennomføring og valgkomitéens oppgaver.

Kompetanse og utvikling av idrettsledere

Et av våre høydepunkter i kompetanseavdelingen har blitt den 
årlige ledersamlingen. Vi ønsker gjennom disse samlingene å 
ivareta daglig ledere/administrativt ansatte i idrettslag og 
idrettsråd, og også styreledere. 

I Frivillighetens år 2022, var det ikke unaturlig at «frivillighet» 
var en rød tråd i ledersamlingen. 

Frivilligheten er selve ryggraden i norsk idrett, men hvordan står 
det egentlig til der ute? Har vi nok frivillige? Og – hvordan skaper 
vi en imøtekommende klubbkultur hvor alle føler seg ivaretatt og 
ønsker å bidra? 

RAPPORT ADMINISTRASJONEN



RIKsberetning 2022/2323

Dette var noen av spørsmålene vi bygget agendaen rundt, i det 
som ble senhøstens høydepunkt på Viking konferansesenter på 
SR-Bank Arena. Ledersamling 2023 ble arrangert som side-
arrangement i forbindelse med VM i håndball for kvinner. 
Samlingen ble lagt til IMI Forum på Tjensvoll, i umiddelbar 
nærhet til aktiviteten i DNB Arena.

Programmet denne gang dreide seg om økonomi og klubbdrift 
–	et	tema	som	alltid	vekker	interesse.
 
Hvor skal vi skaffe pengene fra? Inntektsbringende tiltak. Kontroll 
på kostnadene. Menneskelig kapital. Verdien av historiefortelling 
og å finne “gullet” i klubben. 

Rekordmange 63 deltagerne fikk med seg en heldagssamling 
spekket med foredrag, gruppearbeid og inspirasjon fra både lokale 
og tilreisende bidragsytere. Kvelden ble kronet med billetter til 
håndballkamp, en flott og sosial avslutning.

RAPPORT ADMINISTRASJONEN

Søylediagrammet viser antall kurs gjennomført fra 2017–2023. Den 
grå streken viser kursdeltakelse over samme periode. 2024 er kun 
påbegynt når tabellen ble tatt ut.

KlubbAdmin og medlemsadministrasjon

Vi forsetter å holde trøkket oppe på kursing i KlubbAdmin (NIFs 
eget medlemssystem). Disse kursene egner seg svært godt til å 
gjennomføre i mindre grupper på digitalt vis, og vi registrerer 
i perioden i gjennomsnitt 19 kurs i KlubbAdmin i året. NIF 
fortsetter å stramme inn kravene når det kommer til medlems-
registrering og fakturering. 

En innstramming av regler og økte, betydelige konsekvenser for 
idrettslag medfører også større krav til dialog og kompetanse-
hevingstiltak fra idrettskretsen sin side. Vi forventer å måtte 
opprettholde arbeidet med å bistå klubbene med medlems-
administrasjon (KA) og fakturering fremover.

Våre kurs og oppfølging i samordnet rapportering og årsmøte-
gjennomføring ga gode resultater ved innrapportering, samt at 
klubbene kom styrket ut med god kompetanse.

Kompetanseløft for idrettsrådene 

RIKsnytt arrangeres ikke lenger i samme format som i tiden etter 
pandemien,	men	har	gått	over	til	å	bli	et	digitalt	forum	som	fire	
ganger i året tar for seg aktuell tematikk for idrettsrådene.

Vi har gjort en bevisst og omfattende satsing i forhold til 
«utviklende og kompetansehevende tiltak» overfor idrettsrådene 
våre i 2022 og 2023, i samarbeid med ansvarlig for idrettsråd og 
utvikling av sonesamarbeidet i fylket. 

Alle	idrettsråd	fikk	bistand	og	kursopplæring	i	sammenheng	med	
innføring av nye hjemmesider. Idrettskretsen har tatt initiativ til 
–	og	deltatt	på	–	forberedelsesmøter	før	årsmøter	med	alle	
idrettsråd.

Vi har også arrangert en runde med fysiske styrekurs i hver sone. 
Disse styrekursene er spesielt utviklet mot idrettsrådene, og dette

Innloggingsportalen til alle idrettslag
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vil vi gjennomføre annethvert år. I tillegg arrangerer vi en stor 
konferanse for idrettsråd det året vi ikke arrangerer full runde 
med styrekurs. 

Anleggskurs og konferanse

Vi avholder anleggskonferanse i samarbeid med Rogaland fylkes-
kommune annethvert år, og i tillegg tilbyr vi tre ulike anleggskurs 
for idrettslag som er i tenkeboksen og/eller planleggingsstadiet i 
sin anleggsutvikling. 

Barneidrett 

Idrettskretsen arrangerer ulike type kurs, temakvelder/møter som 
angår	barneidrett.	Barneidrett	defineres	som	idrettstilbud	for	
barn mellom 6 og 12 år (innenfor all type idrett). Den aktivitets-
rettede delen innenfor den enkelte idrett er særforbund/særkrets 
sitt ansvar. 

Idrettskretsen har ansvar for å sørge for at idrettslag og klubber er 
kjent med idrettens barnerettigheter og bestemmelser om 
barneidrett. 

Alle idrettslag som har tilbud for barn til og med 12 år må etter 
idrettens lovnorm opprette funksjonen «Barneidrettsansvarlig». 
Idrettskretsens oppgave er å bidra til at disse får kompetanse nok 
til å kunne utføre oppgaven. 

Vi inviterer derfor til temakvelder for barneidrettsansvarlige, som 
også	fungerer	fint	for	erfaringsdeling	med	andre	i	samme	
posisjon. 

Ansvarlig for fagområde barneidrett i idrettskretsen deltar i det 
nasjonale fagteamet for barneidrett. I denne perioden har vi blant 
annet gjennomført en rekke nasjonale webinarer. Temaene har 
handlet om trenere og ledere som skal håndtere utagerende barn, 
balanse mellom barns utvikling, trening og ernæring, eller 
økonomi som barriere i barneidretten. Vi har også blant annet 
utviklet nye hjemmesider for Allidrett i 2023.

Barneidrettstreneren – samarbeidskurs
Fellesemner Trener 1-kurset gir både teoretisk kunnskap om hva 
som kjennetegner god barneidrett, idrettens verdigrunnlag, 
idrettens barnerettigheter og bestemmelser om barneidrett, samt 
praktisk økt med fokus på allsidighet.

Idrettskretsen har stått i bresjen for å avholde dette helgekurset i 
mange år, og vi er glade for at allsidighetsaspektet i barneidretten 
nå	i	større	grad	blir	ivaretatt	av	stadig	flere	særforbund.	

Disse felles kursmodulene danner grunnlaget for trenerutdannin-
gen i mange mindre særforbund, men også eksempelvis i Norges 
Håndballforbund og Norges Gymnastikk- og turnforbund. Vi har i 
perioden gjennomført til sammen 7 slike helgekurs for totalt 77 
deltagere.

Ungdommen vil!

Lederkurs for ungdom (LFU)
Dette er en nasjonal kursmodul. Vi gjennomførte kurset i 
november 2022, med påfølgende oppfølgingssamling tidlig i 2023. 
Kurset har i mange år vært et populært tilbud til ungdom mellom 
15 og 19 år som ønsker å ta på seg verv i eget idrettslag, og som 
trenger påfyll av både kunnskap og selvtillit til å ta steget inn i en 
slik rolle. I lys av ressursene som kreves for å arrangere LFU, samt 
økte kostnader i sammenheng med gjennomføring av dette kurset, 
avventer vi ny runde til våren 2024.

Spisset ungdomslederkurs
I tingperioden så et nytt ungdomsinitiativ dagens lys. RIK har 
utviklet et «pilotkurs» for en utvalgt ungdomsgruppe 
idrettsfagselever	på	17-19	år.	Disse	får,	i	løpet	av	ett	skoleår,	fire	
samlinger fullspekket med innhold som vil gjøre dem svært godt 
rustet til å forstå idrettsorganisasjonen som helhet: fra A til Å 
innen klubbdrift, sammenhenger og synergier innen klub-
bøkonomi, lover og regler, idrettens verdiarbeid med mere. 

Vårt mål har vært å konkretisere kunnskapen slik at de unge kan 
gjenkjenne problemstillinger, diskutere og relatere til praktiske 
erfaringer i eget idrettslag. Vi har per dags dato kjørt tre grupper 
gjennom kursporteføljen. Dette er meget spennende og givende 
kvelder for både kursholder og deltagere, her synes mulighetene 
ubegrenset	dersom	det	finnes	tid	og	ressurser	til	å	videreføre	
opplegget.

RAPPORT ADMINISTRASJONEN
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Hvordan nå ut med alt til alle? 

Kommunikasjon er avgjørende for å synliggjøre og koordinere 
aktiviteter og fremme samarbeid innenfor de ulike organisasjons-
leddene. Det kan bidra til å sikre at vi er på samme lag og jobber 
mot felles mål. 

Kommunikasjon bidrar til å overføre viktig informasjon til 
klubbstyret, ansatte, medlemmer, utøvere, trenere, frivillige og 
andre interessenter.  

Gjennom kommunikasjon kan idrettskretsen inspirere og 
motivere. Klare og tydelige budskap kan hjelpe med å skape 
engasjement og entusiasme for ulike temaer som berører idretten. 

Kommunikasjon spiller en viktig rolle i å markedsføre 
idrettskretsen og bygge et positivt omdømme. God kommunikas-
jon bidrar til å nå ut både internt i organisasjonen, men også til 
næringsliv og media, med formidling av idrettens mange verdier. 

Kommunikasjon	er	også	avgjørende	for	å	håndtere	konflikter,	
varsler og uregelmessigheter. Å ha gode kanaler for kommunika-
sjon kan hjelpe med å adressere og løse problemer på en 
strukturert og konstruktiv måte. 

Idrettskretsen ser betydningen av økt synlighet rundt vårt arbeid 
såvel som idrettens budskap og samfunnsbetydning, og har i 
tingperioden	tatt	stadig	flere	grep	på	vei	mot	en	tydeligere	strategi	
for vårt kommunikasjonsarbeid. Vi har utfordret oss selv med 
tanke på målgrupper, budskap, kanaler, metoder og prioriteringer 
–	og	lagt	handlingsplan	og	Rogalandsidretten	Vil	og	skal!	til	
grunn.  

 Dette arbeidet går inn i en spennende fase i neste tingperiode, og 
vi tror en kvalitetssikret strategi på markedsføring, PR og 
kommunikasjon vil skape forutsigbarhet og struktur internt - og 
ikke minst en tydelig og inspirerende linje ovenfor våre mange 
målgrupper. 

 Samtidig erkjenner administrasjon behovet for å organisere seg 
slik at vi øker kapasiteten vår for å kunne drive målrettet kommu-
nikasjon av en myriade av budskaper. 

Dette gjør vi allerede 

Fortløpende informasjon, kurs- og arrangementsinfo og nyheter 
legges kontinuerlig ut på idrettskretsens hjemmesider og face-
bookside. Enkeltpersoner, lag, idrettsråd og særkretser oppfordres 
til å lese sidene og følge oss i sosiale medier. Det sendes også ut 
nyhetsbrev hver måned, der vi tar med de viktigste aktuelle 

Mari P. 
Murphy

KOMMUNIKASJON
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sakene, eventuelle frister, og kommende kursdatoer. Vi sender 
også ut personlige nyhetsbrev basert på rolle/verv, hvor man 
finner	nyttig	og	relevant	informasjon,	aktuelle	kurs	og	arrange-
menter, og kontaktdetaljer til idrettskretsen. 

«Kampanjer» 

Vi	ønsket	å	reflektere	Frivillighetens	år	2022	i	våre	kanaler.	Vi	
oppfordret idrettslag i fylket til å nominere sin(e) verdifulle 
frivillig(e),	som	fikk	overraskende	besøk	av	en	representant	fra	
idrettskretsen,	gode	ord	fra	eget	idrettslag,	og	en	flott	innrammet	
plakat.	Vi	fikk	dele	både	bilder	og	ord	i	våre	sosiale	medier	som	
små drypp gjennom hele 2022, noe som skapte engasjement og 
motivasjon	til	de	mange	som	bidrar	–	ikke	fordi	de	må,	men	fordi	
de vil. 

Parallelt med en nasjonal kampanje i 2022 (#GNIST) med hensikt 
om å oppfordre kvinner spesielt til å ta på seg trener- og lederverv 
i idretten, laget vi et eget initiativ med bakgrunn i lokale kvinner i 
fremtredende roller. Vi opplever engasjement på facebook og 
«likes» når vi byr på historiefortelling og enkeltpersoner byr på 
seg selv.  

Vi avsluttet i løpet av perioden trøkket på kampanjen «Velkom-
men tilbake til idretten». Her ble det avholdt synlighetsarrange-
menter	og	tilbudt	rekrutteringsmateriell	og	filmer	for	å	hjelpe	
idrettslagene med å ta igjen de tapte medlemskapene.  

 I Rogaland har vi ved siste opptelling nådd målet om å vinne 
tilbake de medlemmene vi mistet under pandemien, og vi bruker 
siste	halvdel	av	2023	på	å	finne	riktig	vinkling	på	et	nytt	budskap.	

Enda flere frivillige 

Etter hvert åpenbares en ny utfordring for idrettslagene, nemlig et 
behov	for	flere	hender.	Flere	frivillige	til	å	fylle	roller	i	styre	og	
andre verv, komitéer og utvalg, men minst like viktig; kioskvakt, 
oppmann, sjåfør, sosialsjef, dugnadsansvarlig, kakebaker med 
mye mer. Norges idrettsforbund har i perioden valgt initiativ som 
«De Uvurderlige» og «Vi trenger deg», og vi går svangre med en 
egen	vri	på	budskapet	om	at	idretten	trenger	flere	frivillige.	I	løpet	
av første halvår 2024 planlegger vi å lansere dette i våre kanaler, 
og	i	den	sammenheng	har	vi	ved	flere	anledninger	invitert	både	
idrettsråd og idrettslagene med på idémyldring.  

Parallelt arbeider kompetanseavdelingen i RIKs administrasjon 
hver dag med å gjøre det enklest mulig å si ja til frivillige verv i 
rogalandsidretten; gjennom å være Rause, Ivrige og Kloke 
rådgivere, kursholdere og støttespillere. 

Rogalandsidretten trenger flere kvinner i leder- og trenerposisjoner!

I mars hyllet vi HENNE litt ekstra. Hun som tør å ta i et tak, og som 
gir av sin tid - sin #GNIST – og sine kvaliteter til beste for Rogaland-
sidretten. Hun fremoverlente, som maner til samarbeid og samhand-
ling. Hun med den gode energien, som tar ansvar og ser muligheter. 
En ressursperson alle ønsker velkommen i ethvert idrettslag - og som 
tilfeldigvis er kvinne. 

Nedenfor ser vi noen av de gnistrerende eksemplene fra Rogaland.
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Effektiv anleggsutvikling 

RIK skal i samråd med idrettsrådene og særkretsene sørge for at 
både lokale og regionale anleggsbehov og -strategier blir kjent for 
det	offentlige	på	kommunalt	og	fylkeskommunalt	nivå,	slik	at	vi	
over tid realiserer de behovene som strategiene peker på. 
Utfordringsbildet er omtrent på samme nivå som beskrevet i sist 
beretning av april 2022.  

RIK bygger ingen anlegg. Vi følger opp våre målsettinger gjennom 
å bidra til å øke kjennskap og kunnskap om anleggsbehovene og 
samfunnsnytten anleggene som realiseres gir for idretten, og 
samfunnet rundt oss. Vi støtter naturlig nok opp om ordinære 
anlegg rundt om i kommunene samtidig som vi motiverer for økt 
interesse	for	at	idrett,	kommune	–	og	gjerne	næringsaktører	–	
skal	finne	sammen	og	fatte	interesse	for	å	realisere	strategisk	
viktige idrettsanlegg i fylket sett under ett. 

I henhold til sak 3.2. vedtatt på sist idrettskretsting, skulle 
strategisk viktige idrettsanlegg og -arrangement inkluderes i 
idrettsrådenes og særkretsenes egne handlingsplaner.  

RIK har i perioden rådgitt idrettsrådene i forbindelse med egne 
årsmøter for å få inkludert strategien. Vi har i 2022 gjennomført 
sonesamlinger i samtlige av de fem sonene hvor blant annet 
idrettsanlegg har hatt en sentral posisjon.

 
RIK har hatt et utmerket samarbeid med Rogaland fylkes-
kommune. Sammen gjennomfører vi annen hvert år anleggs-
konferanse i Rogaland. For 2023 var konferansen plassert i 
Haugesund, med påfølgende befaring til nye lokale idrettsanlegg. 
Blant annet turen til Tysvær og Haugaland Hestesport Arena, et 
anlegg som i perioden kan skilte med et imponerende antall 
arrangement.  

Sammen med fylket gjennomfører vi også anleggsbefaring på alle 
nyere anlegg. Fylket er også bidragsyter på til anleggskurs som 
gjennomføres årlig, både nord og sør i fylket. Det har vært 
vellykket å legge kursene til et idrettsanlegg, hvor idrettslaget selv 
blir en del av kurset, noe som gir god deling av praktisk erfaring.  

Administrasjonen har i tillegg til å støtte opp om fagnettverk 
anlegg	i	perioden	deltatt	og	bidratt	i	flere	nettverk:	Norges	
idrettsforbund Fagteam anlegg, Interkommunalt anleggsutvalg 
Haugalandet, anleggskonferansen til gymnastikk- og turnforbun-
det og håndballforbundets nasjonale anleggskonferanse for å 
nevne noen.  I tillegg til å være bidragsyter og foredragsholder på 
samlinger har vi gjennomført vår egen anleggskonferanse i 
samarbeid med fylkeskommunen.  

Anleggenes egennytte og samfunnsnytte
Idrettsanlegg vil alltid være et grunnleggende satsingsområde. 

Gjert Smith jr.
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Idrettens verdiskaping skjer i idrettsanleggene. Det er disse 
anleggene som gjør stolte øyeblikk og bedre folkehelse mulig for 
fylkets idrettslag. Det gjør det mulig å ha 75 000 idrettsarrange-
ment, og rundt 150 000 medlemskap. 

Det er også anlegg som gjør at idretten i Rogaland samlet kan nå 
en omsetning på over en milliard kroner, og ha nærmere 2000 
ansatte (i ulike stillingsstørrelser). 

Per i dag er det med stort og smått i Rogaland registrert 2 647 
anlegg	som	er	knyttet	til	idrettsaktivitet,	delfinansiert	med	
spillemidler (uten å telle nærmiljøanleggene). Rundt 25 prosent 
av disse er registrert med idretten som eiere, det vil si idrettslag, 
eller	deres	selskap	kontrollert	av	idretten.	I	tillegg	finnes	lokale	
private idrettsanlegg som er bygget uten spillemidler. Dette kan 
være helkommersielle anlegg hvor for eksempel idretter som 
squash, bowling, padeltennis, golf, ryttersport, klatring, kamp-
sport m.m. leier seg inn. 

Disse idrettene må bruke mye av klubbens ressurser på halleie, i 
motsetning til idrettslag som trener gratis i kommunale idrettsan-
legg. De er ofte henvist til ikke-kommersielt interessante tider, 
noe som ofte betyr at aktivitetene må gjennomføres på sene 
kvelder	og	lignende.	For	flere	av	idrettene	kan	dette	gjøres	det	
krevende å rekruttere barn og unge inn i idretten. 

Innsikt og analyse
Gjennom idrettsforbundets omfattende databaser har vi i de 
senere årene opplevd en rivende utvikling i vår tilgang til gode 
data for blant annet anleggs- og medlemskapsutviklingen på 
landsbasis, fylkes- og kommunenivå. 

Ut fra dataene kan vi registrere at Rogaland fremdeles ligger noe 
under landsgjennomsnittet når det gjelder fysisk aktivitet blant 
befolkningen. Rogaland har også et noe lavere mangfold i forhold 
til de fylker og byer det er naturlig å sammenligne seg med. 
 
Forklaringen på dette er sammensatt. Man kan ikke bare uten 
videre utelukkende peke på et mindre antall idrettsanlegg, 
sammenlignet med fylker og byer av samme størrelse, som 
begrunnelse for forskjellen. 

Detaljert kunnskap om forholdene i fylket og den enkelte kommune 
er nyttig informasjon i den evige dialogen som alltid pågår mellom 
det offentlige og idretten på alle nivåer – i dag og i morgen.
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Rogaland idrettskrets har i perioden arbeidet for å visualisere 
mulighetene som ligger i begrepet Idrettsturisme. Først for 
idretten,	og	idrettslagene	selv,	men	ikke	minst	for	det	offentlige	
og de som henter den største økonomiske gevinsten av at idretten 
møtes	for	å	trene	og	konkurrere	–	nemlig	næringslivet.	

For idretten gjelder det å synliggjøre et ytterligere godt argument 
for anleggsbygging i tillegg til ringvirkninger og verdiskaping for 
næringsliv, kommune og idretten selv. 

For idrettslagene er det å hente gevinst via arrangement enda et 
utydelig kart som RIK har arbeidet for å klargjøre. Arrangement 
er for motiverte idrettslag, og en bør kunne se for seg gevinsten 
før en starter. Enten det være seg nytt eller oppgradert idretts-
anlegg, økonomisk gevinst, utøver-/ trener- eller klubbutvikling 
eller andre ønskede ringvirkninger. 

Av de mange årlige idrettsarrangementene i Rogaland er det 
spesielt de som medfører gjester over fylkesgrensene som tydeligst 
viser ringvirkninger. Da følger det som regel med hotellover-
nattinger, bespisning, transport med mer. Dette gir også arbeids-
plasser for «mor og far» i idrettslaget. 

I Rogaland hadde vi ved sist måling rundt 20 000 slike arrange-
ment. At disse er viktige vises for eksempel ved koronapandemien, 
hvor	næringslivet	fikk	negativ	effekt	av	at	de	største	idrettene	
hadde mer enn 30 % reduksjon av konkurranseaktiviteten. For de 
mindre idrettene som er tvunget til å reise over lengre avstander 
for å konkurrere var reduksjonen for nærings-
livet utrolig mye høyere. Pandemien krevde som kjent stor 
reduksjon i bemanningen i reiselivsnæringen. 

Idrettskretstinget vedtok i 2022 en satsing på denne synliggjørin-
gen ved å vedta strategisk viktige arrangement i tillegg til et 
strategisk	virksomhetsområde	for	perioden	fram	til	2024	–	Økt	
idrettsturisme og næringsutvikling. 

RIK har også i denne perioden framhevet nytteverdien i våre 
samlinger	med	idrettsråd,	særkretser,	idrettslag,	og	det	offentlige.	
I juni 2022 gjennomførte idrettskretsen idrettsturisme konferan-
sen Flere stolte og bærekraftige øyeblikk med deltakelse fra idrett, 
kommunal administrativ og politisk ledelse.  

Senere arbeid har dreid seg rundt å få idretten samlet og snakke 
med en tydeligere og tydeligere stemme om ringvirkningene. Både 
fylket og alle kommunene i Rogaland har mottatt vårt budskap. 

Vårt arbeid nå dreier seg om å få idretten, på kommunalt 
administrativt og politisk nivå i hver sone til å peke på hva som 
skal være viktig. Hva skal være viktige i vår sone, og hva kan vi 
samarbeide om av  idrettsanlegg, -arrangement, toppidrett og 
konferanser.

Alt dette vil være gode eksempel på idrettsturisme og gi store
ringvirkninger. 

Det er gledelig å merke seg at budskapet ser ut til å nå frem til 
stadig	flere	ordførere	i	fylket,	både	i	nord	og	sør.	Høsten	2023	
fikk	RIK	også	en	henvendelse	fra	samarbeidet	mellom	tre	av	
kommunene på Nord-Jæren. Bakgrunnen for invitasjonen var 
at ordførerne har bestilt et arbeid for å øke idrettsturismen. 

Gjert Smith jr.
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Folkepulsen endrer seg i takt med mulighetene 

Folkepulsen startet som et seksårig folkehelseprosjekt tilbake i
 2009. Det hele startet med en langvarig avtale mellom mellom 
Rogaland fylkeskommune (RFK), idrettsforbundet (NIF) og 
Rogaland	idrettskrets	(RIK).	Etter	hvert	oppdaget	flere	stiftelser	
hvordan spleiselagsmodellen mellom ulike parter gav mer 
aktivitet	for	pengene,	der	hvor	det	offentlige,	næringsaktører	og	
idretten har felles målsettinger om å bidra til økt aktivitet, 
gjennom integrering og inkludering. 

Fra 2016 gikk prosjektet over til å være RIKs permanente metode 
for å bidra til å bedre rammevilkårene for målgruppene inaktive, 
mennesker med nedsatt funksjonsevne og våre nye landsmenn og 
-kvinner. I perioden fram til 2022 var hovedinnsatsen rettet inn 
mot økonomiske spleiselag mellom RIK/idrettsrådene og 
kommunene, som var invitert inn til å doble de økonomiske 
midlene som vi til enhver tid disponerte. På denne måten kunne 
kommunene, i tillegg til å skape aktivitet for målgruppene, 
kvittere ut leveranser på lovpålagte oppgaver. Fordelen med disse 
samarbeidene var at idrettsråd og kommuner hadde en større 
fleksibilitet	til	å	sette	inn	innsatsen	mot	de	lokale	utfordringsbild-
ene som gjaldt i den enkelte kommune. 

I alle år har bruken av innsamlede midler vært disponert gjennom 
Eiergruppen, som i dag består av både folkevalgte og administra-
tive representanter fra fylkeskommunen og Rogaland idrettskrets.  

Resultater 

For	året	2022	har	vi	klart	å	finne	midler	til	videreføring	av	
idrettsråd/ kommuneavtalene i Sandnes, Stavanger og Hauge-
sund, godt hjulpet av ordningen «Storbymidler» fra nasjonalt 
hold. 

Det	er	svært	gledelig	å	registrere	at	effekten	av	tidligere	samarbeid	
mellom Folkepulsen idrettsråd/kommuner er at samarbeidet 
fortsetter	lokalt	i	flere	kommuner.	Etter	at	Folkepulsen	ikke	kunne	
bidra økonomisk inn i spleiselaget lenger har enten kommunen 
økt sin andel, eller tilskuddsordninger har blitt slått sammen. 
Dette	fordi	kommunene	har	sett	nytten	og	effekten	av	
Folkepulsen. 

Samlet sett har vi i tidsrommet 2009-2023 tildelt motiverte 
idrettslag med idrettstilbud til målgruppene nærmere 36 millioner 
kroner.  

Lene Byberg Petter Harald 
Lindby
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Endring er normalen 

I de senere år har de solide og viktige bidragene fra stiftelsene vist 
seg å ønske å rette sin støtte inn mot mer «spissede produkter». 
Eiergruppen har over lengre tid drøftet dette, og anerkjent at vi 
har beveget oss mot en verden hvor aktørene rundt oss har større 
giverglede til enkeltprosjekter eller -produkter.   

Tingperioden	2022	–	2024	fikk	en	fantastisk	start	ved	at	Spare-
bankstiftelsen SR-Bank på idrettskretstinget i Haugesund i april 
2022 lanserte at de, i forbindelse med sitt eget 10-årsjubileum, 
tildelte Supersatsingen 10 millioner kroner. 

Supersatsing i vår landsdel 

Hovedmålet	med	tildelingen	var	å	få	flere	utviklingshemmede,	
uavhengig av alder, ut i ukentlig fysisk aktivitet i samarbeid med 
lokale idrettslag i Vestland, Rogaland og Agder fylke. Utviklings-
hemming er en samlebetegnelse for en rekke ulike diagnoser og 
tilstander, som er knyttet til kognitive, språklige og sosiale 
vansker. Supersatsingen er for RIK organisert under «Nye 
Folkepulsen»	og	er	ett	av	flere	produkter.	

Målet er å: 

Øke antall tilbud om ukentlig Supertrening for målgruppen 
rundt om i idrettslagene i de tre fylkene, og i tillegg forsterke 
eksisterende tilbud. 

Arrangere en ukesamling i hver av kretsene/fylkene, hvor 
også fysisk fostring skal være i fokus.

I august 2022 ble Petter H. Lindby ansatt som rådgiver og 
prosjektleder. Han rapporterer til orgsjefene i de tre fylkene, og 
etter hvert også Møre og Romsdal idrettskrets, som er i ferd med å 
koble	seg	på	samarbeidet	–	med	egne	innsamlede	midler.		

Prosjektleder samarbeider til daglig tett med de respektive 
parakonsulentene i de aktuelle fylkene, og har også delvis vikariert 
for en sykemeldt administrativ ressurs i Superlekene etter at han 
startet.  

Superlekene er en stiftelse som springer ut fra de første Superlek-
ene	i	Stavanger	rundt	2008.	Stiftelsen	har	parallell	støtte	fra	
Sparebankstiftelsen SR-Bank, og sammen med idrettskretsene på 
sør- og vestlandet er det hittil gjennomført ti vinter- og/eller 
sommerleker i 2022/2023.  

I tillegg har stiftelsen Superlekene med bistand fra Innlandet 
idrettskrets gjennomført på Lillehammer.
 
Alt i alt er satsing på supertrening, superleker og superleirer 
tilbyr, slik vi ser det, et formidabelt tilbud for denne målgruppen i 
vår	landsdel,	og	vi	har	god	dialog	med	det	offentlige	og	interesse-
organisasjoner. 

Folkepulsens samlede leveranse per i dag 

For perioden 2022/2023 har Folkepulsen levert og bidratt i 
følgende prosjekter og arrangement: 

• SMIL = program for samhold, mat, idrett og leksehjelp
 - Haugesund/Lillesund skole 
 - Sandnes/Trones skole 
 - Stavanger/Skeie skole 
• Åpen paraidrett 
• Grenseløs idrettsdag 
• Supertrening 60 idrettslag/450 nye utøvere/7,5 per IL i snitt 
• Superleir 2023 på Fidjeland Sirdal (samarbeid med Agder) 
• Superlekene Rogaland
 - Stavanger, vinter
 - Stavanger, sommer 
 - Haugalandet, sommer
 - Eigersund, sommer 
• Superlekene Vestland
 - Voss/Myrkdalen, vinter
 - Askøy, sommer
 - Førde, sommer
• Superlekene Møre og Romsdal
 - Straumsnes
 -  Blindheim
 -  Eide

RÅDGIVER PARAIDRETT  

Lene Byberg er i tillegg til å lede Folkepulsen regional rådgiver 
paraidrett (idrett for mennesker med funksjonsnedsettelse) i regi 
av NIF. Rollen er å være en ressurs- og fagperson som jobber 
strategisk på paraidrettsområdet for å synligjøre paraidretten og 
rekruttere utøvere inn i idretten. Rådgiver paraidrett skal støtte 
idrettslagenes arbeid i henhold til fagområdets planverk på 
områder som rekruttering, kompetanse og kommunikasjon. 

RIK	har	siden	2018	mottatt	øremerket	tilskudd	fra	NIF	til	
stillingen rådgiver paraidrett. Først til 20 % stilling frem til 2020 
som videre ble økt til 50 % stilling pt. Rådgiver i RIK følger opp 
nasjonale målsettinger og tiltak for paraidrett.  
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Bedre toppidrett er et av fem prioriterte målområder i 
Idretten Vil. Norge skal være en ledende toppidretts-
nasjon med verdibasert prestasjonskultur som leverer 
stolte idrettsopplevelser til det norske folk (Stortings-
melding nr. 26). For Olympiatoppen Sørvest betyr det at 
vi skal bidra til at Norge skal opprettholde sin posisjon 
som ledende vinteridrettsnasjon, parallelt med at 
posisjonen som sommeridrettsnasjon skal styrkes. 

Olympiatoppen har utviklet ny strategiplan for perioden 2023-
2028,	hvor	regionenes	oppdrag	er	definert.	Olympiatoppens	
regionale tilstedeværelse er strategisk viktig for Olympiatoppens 
bidrag til særidrettenes talent- og toppidrettsutvikling. Regionene 
har i den nye strategiplanen fått et tydelig todelt oppdrag:

• Regionalt oppdrag: Være pådriver for regional 
 toppidrettsutvikling.
• Nasjonalt oppdrag: Være Olympiatoppens forlengede arm 
 ut i regionen.

Olympiatoppen har tre prioriterte målområder som 
Olympiatoppen Sørvest skal «levere» på:

1. De beste skal bli bedre
 Idretten skal ha utøvere og lag i den absolutte verdensklasse
2.	 De	beste	skal	bli	flere
	 Idretten	skal	ha	flere	utøvere	og	lag	i	verdenstoppen
3. Skape utviklingsmuligheter for morgendagens 
 toppidrettsutøvere
 Idretten vil hjelpe unge utøvere i overgangen til toppidrett 
 på seniornivå

Det er en ambisjon om at Olympiatoppen Sørvest sine lokaler i 
Vikinghallen skal være en møteplass for toppidretten i regionen. 
Gjennom de to siste årene er det en merkbar økning på aktiviteten 
i	lokalene.	Avdelingen	har	blitt	mer	synlig,	og	det	er	flere	som	
både kjenner til Olympiatoppen Sørvest og hvilken støtte/bistand 
utøvere	kan	benytte	seg	av.	Det	er	også	flere	som	bruker	lokalene	
til trening, testing, møtevirksomhet, oppfølging og støtte. 

Gjennom samarbeidsprosjektet Det krevende steget (DKS), med 
støtte fra Rogaland idrettskrets, har Olympiatoppen Sørvest 
kunnet bistå utøvere i alderen 19-25 år med faglig og helsemessig 
oppfølging. Dette har blant annet bidratt til at aktiviteten i våre 
lokaler har økt ytterligere.

Olympiatoppens strategiplan for kommende periode (frem til 
2028)	har	allerede	ført	til	økt	aktivitet	og	bedre	kjennskap	og	
kontakt til idrettsmiljøet i regionen. Dette er synliggjort gjennom 
handlingsplanen til Olympiatoppen Sørvest. 

Nasjonalt oppdrag

Det nasjonale oppdraget peker på tre hovedinnsatsområder hvor 
Olympiatoppen Sørvest skal bidra. 

1) Tilrettelegging for oppfølging av stipendutøvere
2) Tilrettelegge for oppfølging av utøvere og trenere i OLTs  
 langsiktige talentutviklingsprosjekt
3) Bidra til gjennomføring av nasjonale prosjekter

Tilrettelegging for oppfølging av stipendutøvere
Olympiatoppen	Sørvest	har	fulgt	opp	flere	stipendutøvere	i	vår	
region med ulike tjenester og i ulikt omfang og kompleksitet. 
Noen tilfeller krever lite innsats, mens andre kan være mer 

Morten Eklund
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langvarig og krever tverrfaglig jobbing. Ved oppfølging av 
stipendutøvere kommer henvendelsen fra sentralt hold, enten fra 
Olympiatoppen eller landslagstrener/sportsjef. 

I løpet av perioden har utøvere fra svømming, sykkel, friidrett, 
håndball, ishockey og skøyter fått jevnlig oppfølging fra helse- 
(klinisk- og idrettsernæring, fysioterapi og lege) og fagteamet 
(kraft/styrke, teknikk og ferdighetsutvikling samt testing). 

Tilrettelegge for oppfølging av utøvere og trenere i OLTs 
langsiktige talentutviklingsprosjekt
Gjennom dialog med ansvarlig for utviklingsprosjekter ha oversikt 
over hvilke miljøer, og utøvere som er involvert i sentrale 
prosjekter. Dette er utøvere som er pekt på av sine respektive 
særforbund. 

Utøvere innen skate, svømming, håndball, judo og triatlon støttes 
og følges opp innen ulike fag- og helsetjenester. 

Bidra til gjennomføring av nasjonale prosjekter
Olympiatoppen har et trenerutviklingsprogram kalt Trenerløftet. 
Dette programmet har to nivåer; et regionalt (Trenerløftet) og et 
sentralt (Trenerløftet 2). Det første organiseres og gjennomføres 
av de respektive regionene, mens Trenerløftet 2 organiseres 
sentralt. 

På Trenerløftet er det syv trenere som deltar fra region Sørvest, 
mens det er to trenere som deltar på det sentrale tiltaket. Trenere 
som deltar, får en egen veileder som følger dem opp med måned-
lige	veiledninger.	I	tillegg	er	det	fire	fysiske	fellessamlinger	og	
observasjon i konkurranse og på trening. På Trenerløftet 2 er det 
med to fra vår region. Disse følges opp fra Olympiatoppen 
sentralt.

Regionalt oppdrag

Det regionale arbeidet er der regionene har sitt hovedvirke. Det er 
her	det	er	flest	utøvere,	og	disse	sorterer	gjerne	under	målgruppe	1	
(gjøre	de	beste	bedre)	og	2	(gjøre	de	beste	flere).	Gjennom	det	
regionale	oppdraget	skal	Olympiatoppen	Sørvest	identifisere,	
støtte og styrke prioriterte regionale utviklingsmiljøer med 
internasjonale medaljeambisjoner og potensial. Dette gjøres blant 
annet gjennom å støtte med fag og kompetanse, basert på 
identifiserte	behov	som	utgjør	en	betydelig	forskjell.	

Selv om det i Norges idrettsforbund snakkes om én idrett, holder 
vi et ekstra øye på paraidretten for å sikre at denne dimensjonen 
av toppidretten ivaretas. Gjennom å være tett på prioriterte 
miljøer/utøvere, skal Olympiatoppen Sørvest bidra til å øke 
forutsetningene for internasjonale topprestasjoner i et langsiktig 
perspektiv (4-6 år).  

Ved å etablere møteplasser og nettverk for trenere, ledere og 
utøvere utvikles, deles og videreføres kompetanse på tvers av og 
innenfor samme idretter. 

Gjennomførte tiltak/aktiviteter som støtter opp under ovennevnte 
fokusområder:

• Gjennomført verktøyet Kvalitetsindikator på 10 aktuelle  
 miljøer
• Etablert fagnettverk for teamidretter i regionen 
 (en samling avholdt før jul)
• Avholdt to samlinger for kraft/styrke fagnettverk
• Labben benyttes jevnlig til kalibrering og styring og kalibrering  
 av trening (friidrett, sykkel og triatlon)
• Gjennomføring av ulike tester innen styrke, hurtighet, spenst,  
 power, hastighet og eksplosivitet
• Gjennomført 3 trenermøter for målgruppe 3 med fokus på  
 OLT’s kjerneoppgaver
• Gjennomført 4 årlige seminarer for målgruppe 2
• Ukentlige økter for para-utøvere

Toppidrett i offentlige skoler
Regionene	skal	kvalitetssikre	toppidrett	i	offentlige	skoler	på	
vegne av skoleeier. Olympiatoppen Sørvest samarbeider tett om 
prosjektet Talenter Mot Toppen (egen rapport). Sammen med 
Stavanger kommune, Rogaland idrettskrets og Rogaland fylkes-
kommune skal vi bistå utøvere i satsingen på idrett i kombinasjon 
med skole. 

Olympiatoppen Sørvest er representert i styringsgruppen til TMT. 
Her er det muligheter til å påvirke skoleeier i videreutviklingen av 
tilbudet. Det har de to siste årene vært fokus på styrking av 
ressursene til TMT. Bakgrunnen er at elever på andre skoler enn 
St. Svithun vgs skal få muligheten til å få oppfølging av Olympia-
toppen Sørvest. Dette arbeidet er nå landet og vil starte opp 
høsten 2024. Det vil gi Olympiatoppen Sørvest muligheten til å 
komme	i	kontakt	med	flere	utøvere,	trenere	og	miljøer	som	har	
valgt å gå på en av fylkeskommunens andre åtte idrettsfag linjer.

Kompetanseformidling
Formidling, deling og utvikling av relevant kompetanse er et 
prioritert innsatsområde. Gjennom etablering av møteplasser for 
idretten og fagpersoner, har vi muligheten til å oppdatere og 
informere om det siste innen forskning og utvikling. 

Det avholdes jevnlige fagsamlinger, trenermøter og seminarer for 
trenere og andre fagpersoner (som helse) som jobber innen 
idretten i regionen. Trenerne er delt inn i tre nivåer med utgang-
spunkt i Idretten vil. Dette gir oss muligheten til å tilpasse nivået 
på tiltakene til nivået trenerne jobber på til daglig. 

Prosjekter
Det	er	til	enhver	tid	flere	pågående	prosjekter	i	regionen.	Noen	av	
dem er sentrale prosjekter som organiseres fra sentralt hold, mens 
andre er lokale/regionale prosjekter. Trenerløftet og Summit 24 er 
to prosjekter som er sentralt forankret, mens Talenter mot toppen 
og Det krevende steget (DKS) er eksempler på regionale 
prosjekter. 

Olympiatoppen Sørvest har et mål om å nå utøvere bosatt i hele 
regionen. Sammen med Rogaland idrettskrets har det vært satt 
økt fokus på toppidretten i Nordfylket. De to siste årene har det 
blitt	jobbet	strategisk	og	taktisk	med	for	å	identifisere	og	videreut-
vikle	potensialet	som	finnes	i	Nordfylket	(Karmøy,	Haugesund,	
Bokn, Tysvær og Sveio).
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Toppidrett og karriere
For at utøvere skal kunne kombinere satsing på idrett og 
utdanning har Olympiatoppen Sørvest en samarbeidsavtale med 
Rogaland fylkeskommune (Talenter Mot Toppen) og Universitetet 
i Stavanger. Det gjør det mulig å gjennomføre et langsiktig 
tilrettelagt studieløp i regionen. Det er viktig å både beholde og 
trekke til seg kompetanse til regionen slik at Rogaland er konkur-
ransedyktig med andre fylker.

Tilbudet om tilrettelagt utdanning kommer 95 elever i videre-
gående skole (Talenter mot toppen) og 61 studenter ved UiS 
til gode. 

Idrettens møteplass
Olympiatoppen Sørvest skal være et operativt ledd med tett og 
løpende kontakt med idretten i regionen. Aktiviteten i Viking-
hallen	øker,	og	det	er	inspirerende	å	se	at	flere	av	brukerne	både	
kvalifiserer	seg	til-,	og	er	med	å	kjempe	om	medaljer,	i	internasjo-
nale mesterskap.

Ved god hjelp av støttespillere har det vært mulig å utvide 
utstyrsparken	i	Vikinghallen,	og	de	fleste	ønsker	og	behov	innen	
trening og testing dekkes. 

Drift, personale og rammebetingelser
De to siste årene har økonomien vært noe strammere. 2023 blir 
det første året siden oppstarten at Olympiatoppen Sørvest ikke 
har gått i balanse uten at det har vært nødvendig å benytte seg av 
avsetninger. Dette skyldes i hovedsak at inntektene ikke har hvert 
indeksjustert i tråd med den generelle lønns- og prisveksten. 
Personalkostnader går i balanse, mens det er kostnader knyttet til 
drift som har økt. 

For å kunne opprettholde en hensiktsmessig drift og aktivitet, er 
det behov for støtte fra eksterne samarbeidspartnere (som 
Rogaland idrettskrets, Stavanger kommune, Rogaland fylkeskom-
mune og næringslivet. Budsjett og regnskap for 2023 var på i 
overkant av 3 millioner, noe som er på nivå med 2022.

Etter en reduksjon av bemanningen i 2021 og 2022, består 
avdelingen nå av 3 personer som er fast ansatt. Per 31/12/23 
bestod Olympiatoppen Sørvest av 2,2 årsverk:

Avdelingsleder	 80	%
Fysio-/medisinsk 100 %
Trenerutvikling 40 %

I tillegg har vi et nettverk på åtte fag- og ressurspersoner som leies 
inn på timebasis. Totalt utgjør dette 1 årsverk i tillegg slik at det 
totale antall årsverk er 3,2.

Aktivitetsoversikt
I	rapporten	er	det	nevnt	flere	aktiviteter	og	tiltak	som	er	gjennom-
ført den siste perioden. Noen av tiltakene er enkeltstående, men 
de	fleste	er	pågående	og	repeterende.

Tiltak Målgruppe Antall
Olympiatoppens kjerne-
oppgaver (3 samlinger)
- Daglig treningskvalitet
- Relasjoner i prestasjons-
  teamene
- Konkurranseforberedelser

Trenere målgruppe 
2 og 3

18
18
18

Nettverk lagspill (1 samling) Trenere målgruppe 
1 for lag som spiller 
i Europa

9

Trenerløftet 1, regionalt tiltak
4 felles samlinger
6 klubbesøk

Trenere i 
målgruppe 2 og 3

7

Trenerløftet 2, sentralt tiltak
Samlinger gjennomføres 
sentralt. Følges opp regionalt

Trenere i 
målgruppe 1

2

Idrettsmedisinsk seminar Idrettsmedisinsk 
personell:
Fysio, kiropraktor, 
lege, manuell-
terapeut, etc.

119

Restitusjonsseminar Idrettselever i Vgs, 
privat	og	offentlig

600

Det krevende steget Utøvere i alderen 
19-25

30

Ukentlig paratrening Utøvere i
målgruppe 3 

4

Nettverkssamling kraft/styrke Fagpersoner 8
Fagsamling kraft/styrke Trenere i 

målgruppe 2
Trenere i 
målgruppe 3

20
20

Testlabb (utførte tester)
- Maks O2
-	Laktatprofil
- Kalibrering av watt måler
- Andre fysiske tester (kraft, 
  styrke, power etc)

Utøvere i mål-
gruppe 1, 2 og 3
Jevnt fordelt ca 1/3 
på:
- Elever ved St.   
  Svithun
- Elever fra andre 
  vgs
- Utøvere på 
  int. nivå

174 
tester 
totalt

Sterk og skadefri
- 5 faglige samlinger i året 
  for TMT
- 1 årlig faglig samling for    
  foresatte

Utøvere i 
målgruppe 3
Foresatte til 
utøvere i målgr. 3

25
28

Tett på
- Møter/samlinger med 
trenere (10 møter/år)

Trenere målgruppe 
3

8	
trenere

Ernæring
- 1 foredrag for klubb

Utøvere målgruppe 
2

22
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TMT ble etablert i 2010, og er et samarbeid mellom Rogaland 
fylkeskommune (RFK), Olympiatoppen Sørvest (OLTSV), 
Rogaland idrettskrets (RIK) og Stavanger kommune (SK). 

St. Svithun og Jåttå videregående skole er ansvarlige for det 
skolefaglige, og OLTSV er ansvarlig for det idrettsfaglige tilbudet. 
OLTSV/RIK administrerer opptak og engasjerer trenere i tett 
samarbeid med særforbund/særkretser (SF/SK). RIK er formell 
økonomisk og administrativ part.  

Sammen med Toppvolley Norge (TVN) utgjør TMT Rogaland 
fylkeskommune sin spydspiss i forhold til tilrettelegging for 
utøvere som vil kombinere satsing på utdanning og idrett 
samtidig. Både TMT og TVN ble i 2021 vedtatt tatt inn som 
øremerket satsing i fylkeskommunen, noe idretten i fylket er svært 
fornøyd med. 

Mål  

Målet er at TMT skal bidra til at idrettstalenter som ønsker å 
kombinere satsing på utdanning samtidig skal kunne nå målet om 
en framtidig internasjonal idrettskarriere. TMT vil hjelpe unge 
utøvere i overgangen til toppidrett på seniornivå. Det vil si å skape 
utviklingsmuligheter for morgendagens toppidrettsutøvere.  

Fokusområder til TMT er å utvikle morgendagens utøvere. 
Morgendagens utøvere er de som på varierende alders- og 
prestasjonsnivåer driver omfattende kvalitetsutvikling gjennom 
en langsiktig progresjonsplan som normalt vil føre frem til 
internasjonalt toppidrettsnivå.  

På TMT må du være villig til å satse alt på idretten, i tillegg til 
skolearbeid. Du må ha høy selvdisiplin og være innstilt på å trene 

mange	timer	i	uken.	Du	skal	ha	holdninger,	ambisjonsnivå̊,	
innstilling og treningsiver i samsvar med det som kreves av en 
framtidig toppidrettsutøver.  

Verdier 

Vi	jobber	grundig	med	idrettens	fire	verdier:	Helse	som	forutset-
ning for livskvalitet og prestasjon, Ærlighet som prestasjonsverdi, 
fellesskap som konkurransefortrinn og idrettsglede som drivkraft.  

Opptak til TMT  

Karaktersnittet for å komme inn er på 4,0 eller bedre. Det er 
særforbundet som vurderer det idrettslige nivået til søkerne.  

Talentansvarlig, i samarbeid med særkrets og særforbund, avgjør 
hvem som får tilbud om studieplass på TMT. 

Oversikt over idretter  

I denne tingperioden har vi hatt totalt 14 idretter fordelt på 3 
lagidretter og 11 individuelle idretter på Talenter mot toppen.  

TMT har opptak på tre lagidretter som fotball jenter, håndball, 
ishockey gutter og 11 individuelle idretter som friidrett, kunstløp, 
pistol, roing, rytmisk gymnastikk, seiling, svømming, sykkel, stup, 
tennis og turn.  

I tillegg har Jåttå videregående skole har tatt opp tre nye idretter. 
enduro, basket og jiu jitsu i 2023, for en prøveperiode. 

Anne Brit S 
Sandberg
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SAK 3.1

Strategisk viktige fyrtårnsarrangement for Rogaland    
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Strategisk viktige fyrtårnsarrangement for Rogaland (konferanser)    
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IDRETT Soneanlegg Nord-sør-anlegg Fylkesanlegg
Racketidretter Multisportanlegg Randaberg 

- bordtennis
Multisportanlegg Randaberg
- bordtennis

Gym og turn Haugalandsveggen 2                                      
Storhall Sandnes/Utvidelse 
Sandneshallen         
Basishall Dalane

Hallidretter Storhall Sandnes                                 
Multisportanlegg Randaberg - 
Sandsportanlegg

Haugalandsveggen 2 klatring           
Multisportanlegg Randaberg - 
Sandsportanlegg

Storhall Stavanger 
- Multifunksjonsarena med plass til 
12-15000 tilskuere

Fotball Innendørs kunstgressbane Ryfylke
Ski/ rulleski /
-skøyter
Ishaller/ Skøyter/is Ishall Sandnes                                                     

Ishall Dalane
Svømming/ dykking 50 m basseng Stavanger
Hestesport Haugaland Hestesport Arena 2              

Stavanger / Sandnes og Jæren                                      
Dalane

Haugaland Hestesport Arena 2                
Stavanger/ Sandnes og Jæren

Haugaland Hestesport Arena 2

Luftsport
Båtsport
Motorsport
Bowling Multisportanlegg Randaberg - 

Bowling
Multisportanlegg Randaberg - 
Bowling

Kampsport Multisportanlegg Randaberg - 
kampsport Haugalandet                                        

Multisportanlegg Randaberg - 
kampsport Haugalandet                                        

Strategisk viktige idrettsanlegg    
 
   

SAK 3.1

SAK 3.1.  
STRATEGISK VIKTIGE IDRETTSANLEGG 

Idrettskretsstyrets innstilling
Idrettskretsstyret har i perioden med bistand fra fagnettverk 
anlegg	revidert	strategi	for	“Strategisk	viktige	idrettsanlegg	og	
idrettsarrangementer”	i	fylket.	Idrettskretsstyret	stiller	seg	bak 
rapport fagnettverk og de anbefalte prioriteringene. Se side 61. 

Idrettskretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget godkjente strategi “Strategisk viktige 
idrettsanlegg”.
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SAK 3.2.  
LÅN TIL OPPGRADERING OG INVESTERING 
I EGET BYGG

Saken angår idrettens 20 år gamle «klubbhus» på SR-Bank Arena. 
Bygget	som	ble	anskaffet	i	2004	består	av	en	seksjon	på	830	kvm	
av SR-Bank Arena, som igjen inngår i sameiet Hinna Park Viking 
Stadion.

Bygget eies av selskapet Idrettens hus Rogaland AS (IH) og leier 
ut lokaler til oss selv, andre særkretser og et idrettslag. Selskapet 
har	organisasjonsnummer	986	864	334	har	«ikke	erverv	som	
formål» i vedtektene. 

RIK er største eier av IH, med 47,29 prosent av aksjene. Sammen 
med NFF Rogaland og  NHF Region SørVest representerer de tre 
store	86,38	prosent	av	selskapets	aksjer.	(Se	tabellen	under.)

Seksjonen har behov for helt nødvendige oppgraderinger og 
modernisering,	sett	i	forhold	til	dagens	krav	fra	det	offentlige,	og	
behovene til totalt 37 ansatte blant leietakerne.

Styret	i	selskapet	inviterer,	etter	modell	fra	anskaffelsen	i	2004,	
eierne til å låne eget selskap ledig kapital til høyrentebetingelser, 
med sikkerhet i egen eiendom.

Da de tre minste eierne ikke lenger er leietakere er det i tråd med 
tidligere vedtak i selskapet ikke naturlig å invitere disse inn som 
utlånere.

De tre store har får dermed en likelydende sak til behandling i 
sine styrer.

Styret i IH vedtok i sak 1/2024 om oppgradering og investering:
Styret i selskapet vedtok å reinvestere i vårt 20 år gamle bygg for 
å øke attraktiviteten på bygget, og samtidig ivareta leietakernes 
behov for en bedre arbeidsplass.

Styret vedtok videre å invitere de tre store eierne NFF Rogaland, 
NHF Region Sør Vest og Rogaland idrettskrets til å investere i eget 
bygg som beskrevet i saken.

 Hver av de tre store inviteres til å plassere inntil 1, 4 millioner 
kroner hver til nærmere avtalt høyrente, i selskapet. Halvparten til 
å øke ansvarlig lån uten nedbetaling, og den andre halvparten til 
lån med nedbetaling over 20 år.

Styret i IH vedtok i sak 2/2024, framdrift og rekkefølge:
Styret i selskapet vedtok å oversende saken til de tre store for 
videre behandling i de respektive styrene.

Under forutsetning av at de tre store vedtar å stille seg bak 
ambisjonene om å bygge ut, og ønsker å låne selskapet midler til 
dette, er styret forberedt på å innkalle til ekstraordinær general-
forsamling i slutten av april 2024.

RIKs økonomiske situasjon
Styret i RIK har i sak 3/2024 godkjent et regnskap hvor sum 
eiendeler	per	31.12.2023	er	kroner	16	802	482.	
Sum	egenkapital	er	på	kroner	7	517	478.	Sammen	med	sum	
egenkapital med selvpålagte restriksjoner (se note 12 i regnskapet) 
på	kroner	6	318	458	utgjør	dette	kroner	13	835	936.	

Et lån med sikkerhet i egen eiendom til høyrentebetingelser er 
fullt ut mulig, og framstår som en en god investering.

Idrettkretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget vedtok å stille seg positiv til å låne ut inntil 1 400 
000 kroner til eget selskap i tråd med forslaget til styret i IH, sak 
1/2024.

Idrettskretstinget vedtok videre at forutsetningen er at NFF 
Rogaland og NHF Region Sør Vest gjør likelydene styrevedtak.

SAK 3.3.  
TILSKUDDSORDNINGEN (REF. SAK 5.0)

Tilskuddsordningen er en obligatorisk sak på 
idrettskretstinget. Saken fremmes av idrettskretsstyret.

Styret behandlet saken i sak 14/2024, på styremøte 22. februar 
2024.

Iht. lovnorm for idrettskretser §10 (13) skal idrettskretstinget 
«behandle retningslinjer for fordeling av de midler som er til 
disposisjon for kretsen».

RIK har tidligere valgt å behandle denne saken ifm §10 (10) 
«Behandle forslag og saker», da saken har betydning for 
budsjettet som kommer som sak §10 (11).  

Bakgrunnen er at tilskuddsordningen vår består av midler som er 
til disposisjon for kretsen. 

Tilskuddsordningen vår har gjennom årenes løp vært tilpasset 
langtidsplanene våre. Det foreligger nå en ny Rogalandsidretten 
vil og skal!. Sett opp mot planen, og evaluering av ordningen, ser 
vi	behov	for	å	fremme	forslag	om	justering	og	effektiviseringen	av	
ordningen på idrettskretstinget. 

Endringene som følger bygger på følgende:

• Hensikten med endringen er at denne skal stimulere til  
 deltakelse på RIKs møteplasser, og til at IR og SK bidrar til å  
 øke spredning av RIKs kompetansetiltak for organisasjons-
 leddene i fylket.
• Endringene skal bidra til bedre måloppnåelse ift Rogalands-
 idretten vil og skal!, og bør samtidig bidra til en forenkling for  
 mottaker av støtte. 
• Forutsetning for opprettholdelse av ordningen er fortsatt støtte  
 fra Rogaland fylkeskommune, og at RIKs økonomi tillater det,  
 og vi klarer å levere et regnskap på budsjett.
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Styret foreslår følgende endring av modellen:

 Gammel  Ny 
Tilskudd arrangement/
idrettsturisme (SK og IL)

      200 000 300 000

Elevtimetilskudd - kurs og 
kompetanse til SK

						380	000	 -

Tilskudd Idrettens Hus         25 000 25 000
Tilskudd særkretser og 
regioner (admintilskudd)

      300 000 475 000

Tilskudd særkretser og 
regioner, viderføring av 
gammel ordning

 325 000

Deltakelse på obligatoriske 
RIK-tiltak 

 75 000

Insentivordning  75 000
30 minus i IR og SK         60 000 -
Tilskudd Idrettsråd       200 000 350 000
Tilskudd idrettsråd, 
videreføring av gammel modell

 200 000

Deltakelse på obligatoriske 
RIK-tiltak 

 75 000

Incentivordning  75 000
SUM    1 165 000    1 150 000 
Tilskudd OLT SørVest 350 000 350 000
Ekstra tilskudd OLT SørVest 
2023-2025

300 000 300 000

SUM 			1	815	000	    1 800 000 

Idrettsarrangementer, 300 000 kroner
Styret foreslår å øke potten fra 200 000 kroner til 300 000 kroner 
for å stimulere til økt idrettsturisme.

Støtte kan gis til idrettslag eller særkretser som arrangerer 
approberte internasjonale stevner/arrangement eller landskamper 
i regi av særforbund. Ordningen underlegges en skjønnsmessig 
vurdering:

Tilskudd idrettens hus velferd, 25 000 kroner
Viderføring. Et håndslag til bedriftsidrettslaget til ansatte på 
Idrettens hus.

Tilskudd til særkretser og regioner, 475 000 kroner
Styret foreslår å øke gjeldende ordning fra 300 000 kroner til 
325 000 kroner. 

Ordningen er godt etablert og fungerer tilfredsstillende. 
Den krever ingen søknad da tallene hentes ut fra
idrettens database.
 

Det foreslås i tillegg å innføre en stimuleringsordning for 
særkretser/regioner:

Deltakelse på RIKS obligatoriske aktiviteter, 75 000 kroner:
Bidrag til salgfremmende tiltak i samarbeid RIK, 75 000 kroner

Tilskudd til idrettsråd, 350 000 kroner
Grunntilskuddet på 200 000 kroner opprettholdes. Det gis 
grunnstøtte basert på antall medlemskap i kommunen. I tillegg 
inneholder grunntilskuddet rom for tilpassning som reisestøtte til 
nasjonale idrettsrådskonferanser, bruk av digitale NIF-løsninger 
og kostnader med fellesarrangementer i regi av RIK. 

Den økte støtten forslås etter samme modell som incsentiv-
ordningen særkretser/regioner/særforbund.

Deltakelse på RIKS obligatoriske aktiviteter, 75 000 kroner:

Bidrag til salgfremmende tiltak i samarbeid RIK, 75 000 kroner

Kommentar til insentivordningen
Det er rimelig at de nye stimuleringsordningene, for både 
særkretser/regioner og idrettsråd, vil ta noe tid å bygge ut. Det er 
derfor nødvendig at styret i RIK vedtar en maksimal uttelling per 
deltakelse på RIKs obligatoriske aktiviteter, slik at ordningen ikke 
får urimelig høye utbetalinger til enkeltmottakere. I tillegg  
anvendelse av eventuelle overskudd på de to nye insentivs-
ordningene. Motsatt kan det bli aktuelt å øke støtten på tinget 
i 2026.

Idrettkretsstyrets forslag til vedtak:
Idrettskretstinget vedtok idrettskretsstyrets forslag til revidert 
tilskuddsordning.
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2024 - 2028 

Rogalandsidretten vil! 
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Versjon til idrettskretstinget 

Om Rogalandsidretten vil!  
 
Strategien bygger på idrettstingets vedtatte strategiplan Idretten vil!, og de øvrige ambisjoner 
representantene fra idretten i Rogaland vedtar på vårt idrettskretsting, inklusiv avtaler om samhandling 
med Rogaland fylkeskommunes regionalplan for kultur og idrett.   
 
Strategi og innsatsområdene i denne planen forplikter Rogaland idrettskrets (RIK) sitt styre og 
administrasjon, men gir samtidig anbefalinger/føringer for organisasjonsleddene i Rogaland. 
Organisasjonsleddene som møter på Idrettskretstinget er selv ansvarlig for å implementere 
innsatsområdene i sine egne (langtids)planer på den måte de finner det formålstjenlig. 
 
Rogalandsidretten vil! ble vedtatt på Rogaland idrettskrets sitt idrettskretsting april 2024.  
 

Begreper, ansvar og roller 
 
Rogaland idrettskrets består av alle idrettslag, idrettsråd og særkretser som er tilsluttet idrettskretsen i 
Rogaland som paraplyorganisasjon. Det er disse som utgjør våre medlemmer, og derfor «eier» styret 
og administrasjonen til RIK, gjennom de disposisjoner og vedtak som gjøres på våre idrettskretsting. 
 
RIK er en forkortelse for Rogaland idrettskrets. Forkortelsen skal forstås som Rogaland idrettskrets 
styre og administrasjon. Rogalandsidretten eller idretten i Rogaland er alle som inngår under 
paraplyen. 

 
Innledning 
 
Idrett spiller en stor rolle i mange menneskers liv, og idrettslagene er gjennom sin frivillige 
virksomhet en viktig og nødvendig del av gode lokalsamfunn. Idrettslagene tilbyr gode og verdifulle 
fellesskap og sunne oppvekstvilkår. Idrett bidrar til god helse, tilhørighet, stolthet og fellesskap. 
 
Idrett spiller en stor rolle for samfunnet, og endringer i samfunnet påvirker idretten. Det er ikke mulig 
å se på Rogalandsidrettens tilbud isolert fra samfunnets utvikling og behov.  
Rogalandsidretten vil! tar ikke bare inn i seg situasjonsbildet her og nå, men svarer på hvordan vi 
sammen utvikler en moderne og bestandig bevegelse for fremtiden. Nettopp derfor ligger nasjonale 
klima- og miljømål til grunn for veivalgene i Rogalandsidretten vil! Hensynet til sosial, økonomisk og 
miljømessig bærekraft i tråd med FNs bærekraftmål er innpasset. 
 
Rogalandsidretten vil! sine mål er først og fremst å utvikle idrett; skape livslang idrettsglede og store 
prestasjoner. Idrett gir folkehelse, inkludering, gode fellesskap med engasjerte voksne som bryr seg, 
demokratitrening og mye annet. Alt dette er resultatet av norsk idretts ordinære virksomhet, selve 
kjernevirksomheten. 
 
Derfor skal Rogalandsidretten vil! først og fremst gi retning for å styrke idrettstilbudet og fellesskapet 
i norsk idrett. 
 
Om flere blir med i idrett, og enda viktigere, om flere forblir lenger i idretten, blir samfunns-
konsekvensene store. Klarer en samlet idrett å skape gode rammer slik at alle får delta og at ungdom 
blir minst ett år lenger, gir det store positive konsekvenser – både for det ene året og for å skape 
livslange gode idretts- og aktivitetsvaner. Engasjerte ungdommer og voksne som er aktive i idrett 
bidrar til utvikling og blir viktige ressurser for nye generasjoner. De idrettslag, særkretser og 
særforbund som har gode tilbud til voksne, skal også nyte godt av samfunnets tilrettelegging og 
idrettsorganisasjonens arbeid for bedre rammevilkår. Vi må sammen jobbe for at idrett blir det 
foretrukne alternativet for trening og fysisk aktivitet – også for voksne. 
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Versjon til idrettskretstinget 

Formål og oppgaver: 
 
Norges idrettsforbunds formål 
 
Norges idrettsforbund skal arbeide for at alle mennesker gis mulighet til å utøve idrett etter egne 
ønsker og behov, uten å bli utsatt for usaklig eller uforholdsmessig forskjellsbehandling. 
 
Rogaland idrettskrets sine oppgaver 
 
NIFS LOV § 5-2. Oppgaver 
(1) Idrettskretsen skal arbeide med: 

a) lovpålagte oppgaver og saker av felles interesse for idretten,  
b) idrettspolitiske innsatsområder, spesielt overfor fylkeskommunen, regionale organer/etater 
og kommunene, for å styrke idrettens rolle og bedre idrettslagenes rammevilkår,  
c) service- og støtteoppgaver overfor idrettsråd, særkretser/regioner og idrettslag for å styrke 
aktivitets-, kompetanse- og anleggsutviklingen,  
d) informasjons- og opplysningsvirksomhet om idrettens verdier og verdiskapning. 

(2) Idrettskretsen skal arbeide for å utvikle gode rammevilkår for et mangfoldig idrettstilbud 
uavhengig av særidrettens organisering. 
(3) Idrettskretsen har ansvar for at det opprettes idrettsråd i kommunene.  
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Versjon til idrettskretstinget 

Visjon: 

Idrettsglede for alle – hele livet! 
 
«Alle» inkluderer alle som vil være med i idretten, også de som i dag står utenfor og vil inn. Sammen 
skal vi skape innenforskap og fjerne utenforskap.  
 
«Hele livet» er løftet opp i Rogalands versjon av norsk idretts felles visjon for å forsterke norsk idretts 
overordnede mål om «livslang idrettsglede (og flere store prestasjoner)», fordi også voksenidretten er 
egennyttig, og gir samfunnsnytte. Voksenidretten må i større grad anerkjennes som viktig, også for å 
sikre rekruttering av frivillige som skal ta seg av behovene til barn og unge. 
 
 
Overordnede mål: 
Livslang idrettsglede og flere store prestasjoner 
 
Livslang idrettsglede er idrettsaktivitet i en attraktiv og mangfoldig organisasjon som 
inkluderer og inviterer til å være med, til å være med lenger og til å delta gjennom hele livet. 
Vi vet at å delta i idrett i barneårene er springbrettet til fysisk aktivitet og idrett hele livet. 
Livslang idrettsglede kjennetegnes av en god og variert barne- og ungdomsidrett, der alle 
barn og unge gis mulighet til idrettsdeltagelse, og som forlenges til en idrett for voksne med 
ulike ambisjoner eller fysiske forutsetninger. Livslang idrett handler om å skape et likeverdig 
idrettstilbud for alle idrettslagenes medlemmer på det nivået de selv ønsker å drive idrett, og 
til å finne gleden også ved å engasjere seg utover egen aktivitet. En attraktiv og sterk 
voksenidrett bidrar til en sterk idrettsbevegelse. 

 
Flere store prestasjoner er å være blant verdens beste toppidrettsnasjoner, altså å gjenta de 
store prestasjonene. Samtidig er det en ambisjon om å skape nye prestasjoner, av nye utøvere i 
nye idretter. Store prestasjoner i idrett måles i medaljer, og det er en naturlig ambisjon for 
toppidretten å sikte mot seierspallen og mot medaljer. For å lykkes er toppidrettskulturen, som 
med fellesskap som konkurransefortrinn inviterer flere til å være med på veien mot toppen, 
helt avgjørende. 

 
For å kunne realisere de to overordnede målene må vi fortsette å utvikle en fremtidsrettet og 
kompetent organisasjon. En fremoverlent og kompetent idrettsorganisasjon ivaretar både 
kjerneoppgaver og utvikling – så vel av idrettstilbudet og av hele organisasjonen som leverer 
det. Den har gode systemer, riktig kompetanse og nok kapasitet til å håndtere både krav og 
forventninger fra egen organisasjon og fra omverdenen. 

 
Et godt samarbeid mellom idrettslag, idrettsråd, idrettskretser, særkretser, særforbund og NIF 
sentralt er nødvendig for å realisere de to målene og å utnytte organisasjonens fulle potensial. 

 
Idrettsorganisasjonen skal jobbe kontinuerlig med forbedring. Norsk idrett skal være en 
utviklingsorientert bevegelse som involverer medlemsmassen, spesielt ungdom, i 
beslutningsprosesser for å skape relevans og engasjement. 

 
En fremtidsrettet idrettsorganisasjon tar ansvar for et bærekraftig samfunn, og tar hensyn til 
samfunnsmessige og miljømessige utfordringer. 
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Verdier: 
Felleskap, mestring og ærlighet 
 
Fellesskap – viser at vi er en organisasjon som ser alle, skaper trygghet og tar vare på 
alle. Vi står sammen! Idrettsfellesskapet er åpent, inkluderer, gir tilhørighet og identitet. 
Idrett er for mennesker som har funnet sammen om en aktivitet, i fellesskap i et 
idrettslag. En idrett preget av samarbeid og fellesskap, inviterer inn, uavhengig av bakgrunn 
eller økonomi. Den har respekt for alle. I fellesskap lærer vi av hverandre, samarbeider og gjør 
hverandre gode – de som står sammen, oppnår mer. 
 
Verdien gjenspeiler mangfoldet i samfunnet og i lokalsamfunnet. Fellesskap betyr også at alle 
nivåer i norsk idrett praktiserer nulltoleranse for enhver form for diskriminering og trakassering. 
I toppidretten er fellesskap et konkurransefortrinn. Fellesskap i lag og fellesskap på tvers av 
idretter. 

 
Mestring – er vår ambisjon om utvikling – for utøverne og for organisasjonen. Mestring er hele 
tiden å klare de små stegene mot målet om en stadig bedre idrett og en bedre prestasjon. 
Mestring som verdi, betyr å være nytenkende og målrettet, søke forbedring og utvikling mot 
nye mål. Mestring er å lære nye ferdigheter, søke utfordringer og å nå dem. Mestring er en 
drivkraft også mot personlig vekst og utvikling. Mestring gir idrettsglede. Ved å tilrettelegge for 
mestring uavhengig av nivå, blir flere med lenger. Ved å anerkjenne innsats og legge til rette for 
at barn og unge på alle nivåer får mestringsfølelse i lek, på trening og i konkurranser, skapes de 
beste forutsetninger for livslang idrettsglede – og i sin tur også flere gode opplevelser og 
prestasjoner. 

 
Ærlighet – handler om troverdighet og åpenhet. I idrett må man være ærlig mot seg selv og mot 
ideen om like vilkår. En ærlig idrett sier nei til doping, manipulering av idrettskonkurranser og 
uredelighet i alle former. Ærlighet er Fair Play – for konkurransene, for idretten og for 
idrettsorganisasjonen. Ærlighet betyr en organisasjonskultur med godt styresett, transparens og 
rom for diskusjon og uenighet i åpenhet. 

 
Det betyr vilje og evne til å drøfte etiske og vanskelige problemstillinger. Ærlighet innebærer at 
hele norsk idrett med stolthet kan «se seg selv i speilet» og samtidig være en pådriver for 
innovasjon og utvikling. Ærlighet er en demokratisk idrett med respekt for avgjørelser til beste 
for en sunn og delende utvikling. Ærlighet i idrett er en tydelig stemme for norsk idretts verdier 
både lokalt, nasjonalt og internasjonalt. Ærlighet er en prestasjonsverdi. 

 
Motivasjon: 
Idrettslagene leverer stolte øyeblikk og bedre folkehelse 
 
De frittstående og selveiende idrettslagene i Rogaland skaper året rundt stolte øyeblikk for store og 
små over hele fylket vårt. Det være seg barnets aha-opplevelse på trening, lagets opplevelse av å 
lykkes sammen eller toppidrettsutøvernes medieomtalte suksess.  
 
Motivasjonen drives fram av egennytte, og skaper store sosiale og helsemessige gevinster for 
individet, men også lokalsamfunnet vi alle bor og lever i. 
 
Forventningene til idrettslagene er økende, fra mange hold. Det er viktig å slå fast at idrettslagene i all 
hovedsak bygger på frivilligheten. De er ikke en offentlig instans eller en butikk. Bidragene fra 
kommuner og fylker, samt overskuddet fra Norsk Tipping, er avgjørende viktig for idretten, men 
utgjør kun i overkant av en fjerdedel av idrettens verdiskaping. En verdiskaping som kommer 
næringslivet rundt oss til gode. 
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Dette er det viktig at idretten i Rogaland selv forstår og kommuniserer i møte med media, eller 
offentlige og næringslivet rundt oss. Både vi og alle rundt oss må i tillegg fortsette å fortelle 
omverdenen at grunnmuren til alle våre «leveranser», kanskje mer enn noen gang, er fullstendig 
avhengig av frivilligheten til våre ildsjeler. 
 
Idretten i Rogaland leverer stolte øyeblikk og bedre folkehelse.  
Ikke fordi de må, men fordi de vil! 

 
RIKs virksomhetsidé: 

Vi vil fjerne barrierer til hinder for økt aktivitet og mangfold! 
 
Gjennom alle tider har idrettsrådene, særkretsene og idrettskretsens oppgave handlet om å bedre 
rammevilkårene for idrettslagene. Manglende rammevilkår er barrierer som er til hinder for aktivitet 
og mangfold.  
 
Barrierer kan handle om økonomi for enkeltmennesket, men også for idrettslagene, eller hverdagen til 
morgendagens hittil ukjente toppidrettsutøvere.  
 
Historisk handler barrierer om anleggssituasjon og ikke minst; tilgang til nok frivillige. Frivillige som 
alle som en vil ha en enklere hverdag med færrest mulige barrierer, enten barrierene er frembrakt av 
det offentlige, eller våre egne organisasjonsledd. 
 
I denne planperioden oppfordres organisasjonsleddene i fylket å drøfte hvor store ambisjoner – og 
dermed kostnader – det skal legges opp til for enkeltmedlemmene.  
 
Idrettsrådene og RIK er uten kostnad for medlemmene og har ansvar for å samhandle med 
fylkeskommune og kommunene for å skape gode støtteordninger for idrettens frivillighet. 
 
Sist, men ikke minst, må også idrettens anlegg og aktiviteter bidra til et bærekraftig samfunn som tar 
hensyn til de samfunnsmessige og miljømessige utfordringer.  
 
RIKs rolle er å motivere til samhandling på tvers av kommuner, idrettsråd og særidrettene. 
 
Sammen skal idretten i Rogaland fjerne barrierer til hinder for økt aktivitet og mangfold. 
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2024 - 2026 
Rogalandsidretten skal! 
 
Rogalandsidrettens skal! er vår toåringe handlingsplan. Denne revideres på idrettskretstinget 2026.  
Våre fem innsatsområder er å: 
 

• Realisere fremtidsrettede idrettsanlegg 
• Styrke breddeidretten og øke frivillighetens kapasitet 
• Stimulere til mer integrering og inkludering 
• Bedre toppidretten 
• Opplyse og informere 
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Realisere fremtidsrettede idrettsanlegg 
Gjennom samhandling med idrettsråd, kommuner, særkretser, fylkeskommune - og idrettslagene - kan 
vi lykkes med å nå idrettens felles målsettinger. 
 
1. Bygge både strategisk viktige idrettsanlegg og hverdagsanlegg 

1.1. Videreføre fagnettverk for areal/anlegg og arrangementer 
1.2. Rullere oversikt over, og synliggjøre fordelene med realisering av strategisk viktige anlegg og 

arrangementer 
1.3. Ha hovedfokus på de strategisk viktige anleggene som krever samarbeid, og heie på 

kommunenes etablering av hverdagsanlegg 
1.4. Bidra til samhandling på tvers av kommuner og idretter for kostnads- og arealkrevende 

anlegg 
1.5. Støtte opp om samarbeid for å realisere strategisk viktige idrettsarrangement for idretten og 

for fylket 
1.6. Utrede behov og mulighet for å etablere et paraidrettssenter i fylket 
1.7. Tilby kurs og konferanser 
1.8. Bidra til å fremskaffe gode tall og beslutningsunderlag for bygging av de riktige anleggene 

 
2. Øke midler til idrettsanlegg 

2.1. Opprettholde og stadig forbedre dialogen med fylkeskommunen 
2.2. Koordinering med IK og NIF mot KUD, og løfte saken inn mot stortingsvalget 
2.3. Forbedre dialogen mot stiftelser, legater og næringsaktører 

 
3. Gi frivilligheten større tilgang til offentlige bygg 

3.1. Koble plan og kulturavdelingen i fylket 
3.2. Løfte sak til sonemøter og årsmøter hvor politikere møtes 

 
4. Vern om gratisprinsippet for barn og unge 

4.1. Rullere og publisere oversikt over status i fylkets kommuner 
4.2. Stille opp for IR og SK som møter utfordringer 

 
5. Ja til driftstilskudd til idrettslagseide idrettsanlegg 

5.1. Rullere og publisere oversikt over status i fylkets kommuner 
5.2. Stille opp for IR og SK som møter utfordringer  

 

Styrke breddeidretten og øke frivillighetens kapasitet 
Ved å tilby god veiledning, rådgivning og kompetanse gjør vi det enklere å være sterke og veldrevne 
idrettslag, idrettsråd, særkrets og –regionsledd. 

 
1. Tilby og levere relevante og etterspurte kompetansetilbud, samlinger og arrangementer 

1.1. Alene og i samarbeid med idrettsråd/særkretser/-regioner 
1.2. Øke antall kursveiledere i henhold til behov 

 
2. Rådgi og veilede ift. idrettens felles lover, forskrifter, retningslinjer og datasystemer 

2.1. Tett veiledning på lovpålagte områder som samordna rapportering, godkjente medlemssystem 
og gjennomføring av årsmøter 
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2.2. Levere førstelinjeservice og support på Minidrett og Klubbadmin m.m. 
2.3. Veilede og følge opp konflikt- og varslingssaker 

 
3. Gi ungdom større trygghet til å tre inn i idrettslagsstyrene 

3.1. Rekruttere og gjennomføre lederkurs for ungdom som vil inn i styret og stell i eget idrettslag. 
3.2. Videreutvikle samarbeidet med idrettsfagslinjene 

 
4. Ja til bedre kjønns- og aldersbalanse 

4.1. Synliggjøre og framsnakke liste over viktige budskap, ref. innsatsområde «Synliggjøre...» 

 

Stimulere til mer integrering og inkludering 
Folkepulsen og parakonsulentfunksjonene/-rollene er RIKs verktøy for å bidra til ambisjonen økt 
mangfold og like muligheter – også for de som i dag ikke er medlemmer.  

 
1. Stadig søke etter aktuelle partnere som evner å ta samfunnsansvar for økt «innenforskap» 

1.1. Gjensalg til stiftelser 
1.2. Nysalg til rene næringslivsaktører 
1.3. Samhandling med idrettslinjer i ulike retninger 

 
2. Støtte og stimulere idrettslag som vil og evner å yte ekstra 

2.1. Fortløpende søke etter motiverte idrettslag 
2.2. Rullere oversikt over eksisterende og kommende tilbud 
2.3. Håndtere interesse og henvendelser fra potensielle medlemmer og IL 
2.4. Delta på relevante nettverk og arrangementer/arrangere egne 

 
3. Oppsøke og motivere interesseorganisasjoner til mer samhandling 

3.1. Distribuere informasjon om idrettens samlede tilbud i fylket 
3.2. Invitere disse med på alle våre arrangementer 

 
4. Koordinere henvendelser fra målgruppen 

4.1. Snarest mulig søke å koble interessenter fra Beitostølen og/eller andre med etablerte 
idrettstilbud i fylket 
 

5. Videreutvikle og fornye «tilbudet» 
5.1. Årlig evaluere modell og tilbud, og se etter nye måter å ivareta innsatsområdet på 

Bedre toppidretten 
Ved å skape utviklingsmuligheter for morgendagens toppidrettsutøvere, skal Rogaland idrettskrets 
gjennom bruk av OLT Sørvest bidra til å hjelpe unge utøvere i overgangen til toppidrett på seniornivå. 

 
1. Styrke betingelsene til OLT Sørvest  slik at Rogaland samlet sett stiller med flest antall deltakere 

under OL/PL 2028/2030 
1.1. Støtte opp om OLT Sørvest sitt arbeid for å bedre de økonomiske rammevilkårene som er 

nødvendige for å tiltrekke, utvikle og beholde de beste utøverne og trenerne i regionen over 
tid. 

1.2. Styrke møteplassene for toppidretten i regionen med søkelys på Nord- og Sørfylket 
1.3. Etablere sonesatsing for å involvere flere kommuner i arbeidet med toppidrett 
1.4. Støtte, styrke og utfordre prioriterte miljøer med internasjonale ambisjoner 
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2. Aktivt medvirke til videreutviklingen av Talenter Mot Toppen 
2.1. Bidra til å optimalisere ressursbruken (modelltenking) i henhold til målsetning 
2.2. Utrede muligheter for å bedre anleggsfasilitetene  
2.3. Delta i styringsgruppen og være tett på aktivitet og drift 
2.4. Oppdatere eksisterende samarbeidsavtale 

 
3. Sammen med fylkeskommunen bidra til at fylkets idrettslinjer får tilgang til OLT Sørvest sitt 

nettverk av kompetanse 
3.1. Etablere samspillsoner for utvikling med skolene, kommunene og skoleeier 
3.2. Kvalitetssikre og videreutvikle toppidrett i offentlig videregående skole på forespørsel fra 

skoleeier 
3.3. Være det naturlige bindeleddet mellom samarbeidspartene 

 
4. Styrke rammevilkårene for seniorsegmentet 

4.1. Bidra økonomisk slik at Olympiatoppen Sørvest kan styrke satsingen på, og oppfølgingen av, 
utøvere i alderen 19-25 år 

4.2. Tilrettelegge for stipendutøvere som bor i regionen 
4.3. Øke søkelys på kvinnelige utøvere og trenere slik at disse blir lenger i idretten 

 
 
 

 

Opplyse og informere 
Sammen skal vi gjøre idrettens formidable samfunnsbetydning bedre kjent for våre målgrupper* 

 
1. Oppsøke relevante arrangementer og nettverk for politikere og næringsliv og orientere om 

idrettens målsettinger, og vår totale samfunnsbetydning 
1.1. RIKs styre skal delta på nettverksmøter på vegne av RIK 
1.2. RIKs administrasjon deltar og tilrettelegger etter avtale 
1.3. Både fylkespartiene og Rogalandsbenken skal involveres i dialog om idrettens budskap inn 

mot stortingsvalget 
 

2. Delta i den offentlige debatten om alle våre innsatsområder 
2.1. RIK skal ta mål av seg til å komme på lufta i NRK Rogaland minimum én gang per år 
2.2. RIK skal levere to til tre leserinnlegg eller kronikker årlig i regionsavisa 
2.3. Våre mange og viktige budskap skal i størst mulig grad alltid promoteres der hvor styret eller 

administrasjonen deltar rundt om i Rogalandsidretten 
 

3. Markedsføre idretten via egne kommunikasjonskanaler 
3.1. Utvikle og operasjonalisere et kommunikasjonskonsept 
3.2. Utvikle og ta i bruk ny Flere-hender-kampanje 2024-2026 

3.2.1. Ta initiativ til en større kampanje for å rekruttere enda flere frivillige til å bli med å 
bidra til flere Stolte øyeblikk og bedre folkehelse. Kampanjen bør si noe om bærekraften 
i norsk idrett 

3.2.2. Søke støtte og få tak i gode samarbeidspartnere, på finansiering, produksjon og 
distribusjon 

3.2.3. Gjennomføre etter økonomisk evne 

*Se neste side! 
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*RIKs målgrupper er flere. I overført betydning opererer vi både i «et forretnings- og et privatmarked».  
Forretningsmarkedet: Vårt forretningsmarked er «det offentlige». Primært fylkeskommunalt, men også sammen med 
idrettsrådene kommunepolitikken, og sammen med NIF stortingspolitikken. I tillegg arbeider vi sammen med andre, og alene, 
med stiftelser og andre som ønsker å ta samfunnsansvar gjennom Rogalandsidretten. For at vi sammen skal lykkes er vi 
avhengig av at idrettsrådene og særkretsene selv integrerer de målsettinger de selv har vært med å vedta. 
 
«Privatmarkedet»: Vårt privatmarked er idrettslagene. Det er viktig å hele tiden øke idrettslagenes kjennskap og kunnskap 
om RIKs rolle og tjenestetilbud. Idrettsrådene er viktige kanaler til og fra idrettslagene, og kan i tillegg - om de ønsker det - 
være gode vertskap for våre leveranser. I dette markedet er det også viktig med god vilje og evne til toveis samarbeid med 
særkretser- og regioner, og særforbundene der det ikke finnes særkretsledd.  
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Budsjett Regnskap 2023 Budsjett 2024 Budsjett 2025
INNTEKTER
Administrasjon -7 523 012 -8	016	000 -8	016	000
Aktivitet -681	174 -545 000 -545 000
TMT -4	810	356 -5	853	000 -6 570 000
Folkepulsen -1	781	565 -2 320 000 -1 620 000
Tilskudd 0 -300 000 -300 000
OLT-SørVest avd. Rogaland -3 367 722 -3 702 100 -4	803	500
Supersatsing -2 915 377 -3 400 000 -3 400 000
Idrett for mennesker med 
funksjonsnedsettelse

-390 000 -500 000 -500 000

NM-veka -275 000 -5 000 000
SUM INNTEKTER -21 469 206 -24 636 100 -30 754 500
KOSTNADER
Administrasjon 6	148	932 6	826	600 6 701 600
Aktivitet 615 666 473 000 473 000
TMT 4	810	356 5	853	000 6 570 000
Folkepulsen 1	781	565 2 320 000 1 620 000
Tilskudd 1 737 767 1	815	000 1	815	000
OLT-SørVest avd. Rogaland 3 367 722 3 702 100 4	803	500
Supersatsing 2 915 377 3 400 000 3 400 000
Idrett for mennesker med 
funksjonsnedsettelse

385	627 500 000 500 000

NM-veka 275 000 5 000 000
SUM KOSTNADER 21 763 012 24 889 700 30 883 100
RESULTAT
Administrasjon -1	374	080 -1	189	400 -1 314 400
Aktivitet -65	508 -72 000 -72 000
TMT 0 0 0
Folkepulsen 0 0 0
Tilskudd 1 737 767 1 515 000 1 515 000
OLT-SørVest avd. Rogaland 0 0 0
Supersatsing 0 0 0
Idrett for mennesker med 
funksjonsnedsettelse

-4 373 0 0

NM-veka 0 0 0
SUM RESULTAT 293 807 253 600 128 600
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